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– přívoz přes Dunaj
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V minulém volebním období byli členy zastupitelstva obce:
Ing. Lubomír Šmíd – starosta
Stanislav Dolanský – první místostarosta
RNDr. Jiří Pecl, Ph.D. – místostarosta
Ing. Zdenka Karmazínová – členka rady obce
Ladislav Votápek – člen rady obce

Petr Beneš
Mgr. Jarmila Kučerová
Ing. Ctibor Matula
Petr Peško
Jana Poláčková

Mgr. Kamil Rudolecký
Ing. Dana Šmídová
Lubomír Trhlík
Milan Ulbrich
Alena Ulbrichová
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   Krásné prožití vánočních svátků 
a úspěšné vykročení do nového roku 2011 

                               přeje 
 Lubomír Šmíd, starosta obce
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Krásné Vánoce prožité v kruhu Vašich nejbližších 
     a úspěšné vykročení do nového roku 2015 
              přeje           Lubomír Šmíd, starosta obce
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Krásné Vánoce 
    prožité v kruhu Vašich nejbližších 
       a úspěšné vykročení do nového roku 2017
               přeje      Lubomír Šmíd, starosta
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Přeji Vám všem šťastné Vánoce  
   prožité v kruhu Vašich nejbližších 
      a úspěšný rok 2019
 
     Lubomír Šmíd, starosta
           jménem obce Kobylnice
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V minulém volebním období byli členy zastupitelstva obce:
Ing. Lubomír Šmíd – starosta
Stanislav Dolanský – první místostarosta
RNDr. Jiří Pecl, Ph.D. – místostarosta
Ing. Zdenka Karmazínová – členka rady obce
Ladislav Votápek – člen rady obce

Petr Beneš
Mgr. Jarmila Kučerová
Ing. Ctibor Matula
Petr Peško
Jana Poláčková

Mgr. Kamil Rudolecký
Ing. Dana Šmídová
Lubomír Trhlík
Milan Ulbrich
Alena Ulbrichová

LISTY
KOBYLNICKÉ

LISTY
VYCHÁZÍ ČTVRTLETNĚ Č. 1/2013

Turnaj
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Předání dárkového šeku dětské nemocnici: (zleva) sestra M. Staňová, bratr L. Votápek,  
sestra Z. Pospíšilová,  ředitelka ZŠ dětské nemocnice M. Plevová a zástupce ředitele L. Strnad
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Rada obce Kobylnice uděluje poděkování  
panu Josefu Vičarovi za zpřístupnění a údržbu 
ledové plochy v letošní zimní sezóně.

Srdečně děkují také všichni bruslaři!
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Rada obce Kobylnice uděluje poděkování  
panu Josefu Vičarovi za zpřístupnění a údržbu 
ledové plochy v letošní zimní sezóně.

Srdečně děkují také všichni bruslaři!

Ostatky

Karneval v MŠ
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Silvestrovský biatlon
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Pasování na prvňáčky

KLAS v Doubravníku
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Kuňava beach

Krásné Vánoce prožité v kruhu Vašich nejbližších 
a úspěšné vykročení do nového roku 2014 

          přeje    
Lubomír Šmíd, starosta obce

LISTY
KOBYLNICKÉ

LISTY
VYCHÁZÍ ČTVRTLETNĚ Č. 3/2015

LISTY
KOBYLNICKÉ

LISTY
VYCHÁZÍ ČTVRTLETNĚ Č. 3/2017

Hasičská Apalucha 2017
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Přeji Vám všem  
šťastné Vánoce prožité v kruhu Vašich nejbližších 
a úspěšný rok 2016           Lubomír Šmíd, starosta
           jménem obce Kobylnice
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Krásné Vánoce 
 prožité v kruhu Vašich nejbližších  
a úspěšné vykročení do nového roku 2018
                přeje      Lubomír Šmíd, starosta
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Krásné Vánoce prožité v kruhu Vašich nejbližších   
a úspěšné vykročení do nového roku 2020   
                      přeje      Lubomír Šmíd, starosta
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Přeji Vám všem šťastné Vánoce  
prožité v kruhu Vašich nejbližších 
a úspěšný rok 2021

                Lubomír Šmíd, starosta 
                      jménem obce Kobylnice
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Blahopřejeme Blahopřejeme 
paní Ludmile Bílkovépaní Ludmile Bílkové
k jejím 100. narozeninám.k jejím 100. narozeninám.
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Přeji Vám všem št’astné Vánoce  
   prožité v kruhu Vašich nejbližších 
      a úspěšný rok 2022

                Lubomír Šmíd, starosta 
                      jménem obce Kobylnice
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obec informuje 
ze života obce 

články 
co nás čeká 

inzerce 

obsah
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20
32
37

Milí čtenáři!

Aktuální číslo, které je v tuto chvíli před vámi, je číslem 
velmi speciálním. První číslo Kobylnických listů vyšlo 
právě před 20 lety – v prosinci roku 2003. Dvacet let se 
kobylničtí občané dozvídají z Kobylnických listů aktuální 
informace o tom, co se v obci událo či bude dít. Jak vypa-
daly titulní listy jednotlivých čísel je zobrazeno na úvodní 
stránce.

Zimní období je tady. Snad s pěknou zasněženou atmosfé-
rou. Stejně tak se rychle blíží i Vánoce a nový rok. Věřím, 
že se jako již tradičně s mnohými z vás na Štědrý den se-
tkáme na zpívání koled u kobylnického betléma, abychom 
si mohli vzájemně popřát pěkné svátky. Zároveň se již 
nyní těším na všechny společné akce roku 2024. Pozván-
ky na některé z nich si již nyní můžete přečíst na konci 
tohoto čísla Kobylnických listů.

Dovolte také, abych vám závěrem jménem svým, i  jmé-
nem celého vedení naší obce, popřál příjemné prožití 
vánočních svátků, plných radosti, štěstí, zdraví, pohody 
a úsměvů, a také spoustu osobních i pracovních úspěchů 
v novém roce 2024.

Michael Ulbrich, starosta obce
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Třídění 
odpadu

Alena Ulbrichová

V  tomto čísle kobylnických listů se 
budu věnovat odpadu, který snad ve 
všech domácnostech vzniká během 
vánočních svátků. Jsou jím jedlé 
tuky. Na sběrném dvoře lze odevzdat 
jedlý olej použitý při smažení. Olej 
doneste ve vlastních nádobách, ob-
sluha sběrného dvora jej následně 
přelije do sudů. Tento odpad je nadá-
le zpracováván k dalšímu použití, fil-
truje se a používá jako příměs do pa-
liva motorů, stejně jako řepkový olej. 
Do sudů na olej nepatří sádlo, tento 
tuk vhazujte v  uzavřené nádobě do 
popelnic na směsný odpad. V  žádné 
případě nevylévejte tuk do kanaliza-
ce, způsobuje zde značné škody.

Michael Ulbrich, starosta

Zimní období je tu a  s  ním i  občas-
ný padající sníh. Již od loňské zimy 
má obec pořízený stroj na odklízení 
sněhu. Jsme schopni tak během re-
lativně krátké doby provést základní 
očistu od sněhu na většině chodníků 
po obci. Moc děkuji také vám všem, 
kteří obci s úklidem chodníků od sně-
hu před svými domy pomáháte.

Co nám ale celkem znesnadňuje prá-
ci jsou neprůjezdné chodníky, a  to 
zejména kvůli nesprávně zaparkova-
ným autům či jiným dalším překáž-
kám. Obecní technika pak nemůže 
po chodníku projet, musí místo slo-
žitě objíždět, což následně samozřej-
mě zbytečně prodlužuje celkový čas 
úklidu.

Buďte prosím ohleduplní a ponechá-
vejte chodníky průchozí jak např. pro 
chodce s  kočárky, tak i  pro obecní 
techniku. Děkujeme!

Chodníky – 
údržba 
a parkováníValná hromada Svazku pro vodovody 

a kanalizace Šlapanicko schválila pro 
rok 2024 vodné ve výši 69 Kč za 1 m3 
a  stočné ve výši 73 Kč/m3. V  součtu 
cena činí 142 Kč/m3 včetně DPH. Pro 
odběratele je to dobrá zpráva, oproti 
roku 2023 nezaplatí nic navíc.

Pro našeho provozovatele  – Vodá-
renskou akciovou společnost to zna-
mená, že od odběratelů ze Svazku 
Šlapanicko bude mít reálně nižší vý-
nosy než v předchozím roce, a to ne-
jen kvůli zvýšení sazby DPH z  10 % 
na 12 %, ale i vlivem inflace. Ponechat 
stejnou cenu bylo možné díky zodpo-
vědné cenové politice svazku v minu-
lých letech a  rezervě, která vznikla 
provozovateli úsporou nákladů za 
energie.

Kalkulace ceny má svá přísná pravi-
dla  – dodávka pitné vody i  likvidace 
splaškových vod je zařazena do se-
znamu zboží a  služeb regulovaných 
státem. Cena nesmí přesáhnout soci-
álně únosnou mez, naproti tomu sna-
ha o  co nejnižší cenu vede k  „vyby-
dlování“ infrastruktury. Cena proto 
musí být nastavena tak, aby odpoví-
dala skutečným potřebám a  genero-
vala zdroje na financování obnovy sítí 
po skončení jejich životnosti.

Úkolem Svazku je zajistit svým člen-
ským obcím dostatečné množství 
kvalitní pitné vody a likvidaci odpad-
ních vod v souladu s legislativou.

Voda je život, važme si jí 😊

Marie Kousalová, 
předsedkyně svazku

Vodné 
a stočné

Dopravní 
značení na 
křižovatce 
na Ponětovice
Na začátku roku obec obnovila jedná-
ní ohledně úpravy dopravního znače-
ní na křižovatce ulic U Mlýna, Poně-
tovická a Táborská. Přestože se jedná 
o  krajské silnice, zpravidla podobné 
návrhy bohužel musí řešit na své 
náklady obec sama. Po řadě jednání 
s  policií, kde bylo třeba respektovat 
jejich požadavky, byla celá věc úspěš-
ně schválena šlapanickým úřadem 
a proběhla samotná realizace – byly 
upraveny svislé dopravní značky aby 
byly v  souladu se zákonem, a  také 
byla zvýrazněna dopravní značka dej 
přednost v jízdě. Dále také bylo dopl-
něno i vodorovné dopravní značení.

Michael Ulbrich, starosta
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Přesun 
elektrického 
vedení do 
země

Michael Ulbrich, starosta

Na konci měsíce srpna se na obecním 
úřadě uskutečnila schůzka zástupců 
obce, EG.D a jejich dodavatele prací. 
Předmětem schůzky byl plánovaný 
přesun elektrického vedení do země. 
Po několika letech se tak zdálo, že se 
k  realizaci ze strany EG.D skutečně 
začíná schylovat. Dle předaných in-
formací měla stavba začít v polovině 
září a byl stanoven předběžný harmo-
nogram prací (do konce roku ulice Tá-
borská a Ponětovická, v následujícím 
roce zbývající část obce).

Nakonec nicméně ne všechno šlo tak 
snadno jak to vypadalo. Ze strany 
EG.D bylo pro jejich dodavatele velmi 
dlouho odkládáno uzavření smlouvy 
o dílo a současně také začaly v EG.D 
diskuze o změně samotného projek-
tu. To vše zapříčinilo značné posunu-
tí plánovaných termínů.

Věřím, že v příštím roce už snad vše 
půjde podle plánu a  že se postupně 
začne i  ve zbývající části obce elek-
trické vedení do země přesouvat.

Michael Ulbrich, starosta

Kdo jste vlastníky zemědělské půdy, 
tak vám dopisů s  nabídkami na od-
koupení vašich pozemků chodí jistě 
celá řada. Ostatně tak jako všem ta-
kovým vlastníkům. Zpravidla od nej-
různějších spekulantů, překupníků 
či investorů. A většinou s vidinou vel-
kých zisků.

Velmi pochybuji, že by je např. za-
jímalo první ustanovení zákona 
o  ochraně zemědělského půdního 
fondu, které zní takto: „Zemědělský 
půdní fond je základním přírodním 
bohatstvím naší země, nenahraditel-
ným výrobním prostředkem umož-
ňujícím zemědělskou výrobu a  je 
jednou z  hlavních složek životního 
prostředí. Ochrana zemědělského 
půdního fondu, jeho zvelebování 
a  racionální využívání jsou činnosti, 
kterými je také zajišťována ochrana 
a zlepšování životního prostředí.“

Obec aktuálně začíná připravovat 
komplexní studii pro celé nezasta-
věné území našeho katastru, jejímž 
předmětem by měly být zejména 
návrhy směřující k  zadržování vody 
v krajině, obnově biodiverzity či sní-
žení eroze. S ohledem na to, že obec 
k  těmto účelům zcela jistě nebude 
vlastnit dostatečné množství pozem-
ků, budou se případné dílčí realizace 
muset řešit i se soukromými vlastní-
ky.

Pokud tedy jako vlastníci zeměděl-
ských pozemků budete uvažovat o je-
jich prodeji, obraťte se prosím s  na-
bídkou nejdříve na obecní úřad. Na 
rozdíl od různých spekulantů a  pře-
kupníků, má obec zájem zlepšovat ži-
votní prostředí v našem okolí. Děkuji.

Koupíme 
pozemek

Za třetí čtvrtletí letošního roku 
oslavili narozeniny tito jubilanti:

ČERVENEC
 81 let Kyselková Františka

 83 let Smítal Josef

SRPEN
 83 let Vičar Josef

 85 let Juřina František

 86 let Rudolecký Jan

 87 let Valachová Marie

ZÁŘÍ
 80 let Chmela Josef

 82 let Kašníková Zdeňka

 83 let Klaška Jaromír

 84 let Hanák František

 84 let Chudáček František

 84 let Koudelková Ludmila

 86 let Vymazal František

Naši
jubilanti
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Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
zářijovém veřejném zasedání a  pro-
jednávalo zejména následující zále-
žitosti:

PROJEDNÁNÍ AKČNÍHO  
KLIMATICKÉHO PLÁNU SECAP
Na základě předchozího usnesení za-
stupitelstva byl pro obec zpracováván 
Akční plán pro udržitelnou energii 
a  klima SECAP. Zástupci zpracova-
telů z Masarykovy univerzity a VUT 
v  Brně na zasedání odprezentovali 
základní závěry zpracovaného plánu.

VÝSLEDKY DOTAZNÍKOVÉHO 
ŠETŘENÍ ZŠ A MŠ KOBYLNICE
Zastupitelstvo obce projednalo vý-
sledky dotazníkového šetření rodi-
čů dětí navštěvujících naši základní 
a  mateřskou školu. K  diskuzi se do-
stavili i zástupci veřejnosti. O výsled-
cích dotazníků je sepsán samostatný 
článek.

ZÁVĚREČNÝ ÚČET  
DOBROVOLNÉHO SVAZKU 
OBCÍ ŠLAPANICKO
Zastupitelstvo obce projednalo zá-
věrečný účet DSO Šlapanicko za rok 
2022. Příjmy svazku obcí byly za rok 
2022 v celkové výši 39.934.613,93 Kč, 
výdaje ve výši 41.909.968,27 Kč. Výsle-
dek hospodaření je -1.975.354,34 Kč.

ZÁVĚREČNÝ ÚČET SVAZKU 
OBCÍ PRO VODOVODY  
A KANALIZACE ŠLAPANICKO
Zastupitelstvo obce projednalo závě-
rečný účet SOVAK Šlapanicko za rok 
2022. Příjmy svazku obcí byly za rok 
2022 v celkové výši 84.676.126,48 Kč, 
výdaje ve výši 57.624.115,16 Kč. Výsle-
dek hospodaření je 27.052.011,32 Kč.

SOUHLAS S PŘEVODEM  
POZEMKU OD ÚZSVM
Zastupitelstvo obce vyslovilo souhlas 
s podáním žádosti o bezúplatný pře-
vod pozemku na ulici Krátké od Úřa-
du pro zastupování státu ve věcech 
majetkových.

DOTACE PRO TJ SOKOL 
KOBYLNICE
Zastupitelstvo obce schválilo na zá-
kladě žádosti pro sokol neinvestiční 
dotaci ve výši 207 tis. Kč na činnost 
spolku a  investiční dotaci ve výši 93 
tis. Kč na studii revitalizace fotbalo-
vého hřiště.

Informace ze 
zastupitelstva 
obce

Michael Ulbrich, starosta

Michael Ulbrich, starosta

Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 9 
schůzích a řešila zejména následující 
záležitosti:

GRAFICKÝ MANUÁL OBCE
Bylo schváleno objednání zpracová-
ní grafickému manuálu obce, který 
by měl obsahovat jednak logo obce, 
a  jednak i zásady pro práci s vizuál-
ním stylem obce.

STUDIE PROVEDITELNOSTI 
ŽIVÁ KRAJINA
Rada schválila zpracování studie pro-
veditelnosti adaptace krajiny na kli-
matickou změnu a celoplošnou zádrž 
vody na území obce. V této studii by 
měly být zpracovány jednotlivé návr-
hy opatření v okolí obce. Na zpraco-
vání studie také máme podanou žá-
dost o dotaci.

Informace 
z rady obce

SMLOUVA O DÍLO NA OBNOVU 
VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ
Střední škola elektrotechnická 
a energetická Sokolnice realizuje pro 
EG.D jejich investiční akci přesun 
elektrického vedení do země. Rada 
obce schválila se SŠEE i  současně 
probíhající realizaci obnovy veřejné-
ho osvětlení.

ROČNÍ REGISTRAČNÍ POPLATEK 
V OBECNÍ KNIHOVNĚ
Rada obce stanovila, že od 1. 1. 2024 
nebudou v obecní knihovně vybírány 
registrační poplatky a knihovní služ-
by tak budou poskytovány zdarma.

OPRAVA KŘIŽOVATKY ULIC 
PRATECKÁ A U ŘEMPA
S  ohledem na špatný stav povrchu 
vozovky na křižovatce ulic Pratecké 
a U Řempa schválila rada obce opra-
vu této křižovatky.

ZABETONOVÁNÍ STOLŮ  
A LAVIC V PARKU  
U SOKOLOVNY
S ohledem na stav lavic a stolů v par-
ku u  sokolovny rada obce schválila 
úpravy ve čtvrtině parku (první eta-
pa), kdy by mělo dojít ke srovnání la-
vic a  k  rozšíření některých stolů na 
dvojstoly.

STUDIE ROZŠÍŘENÍ  
MATEŘSKÉ A ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Rada obce schválila zpracování kom-
pletní studie rozšíření základní školy 
a mateřské školy, aby všechny provo-
zy v rámci školy neměly v následují-
cích letech problémy s kapacitou.
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Vyhodnocení dotazníků pro rodiče dětí MŠ Kobylnice

31 dotazníků

bez odpovědi průměr
Budova školy je v dobrém stavu
Líbí se mi výzdoba školy
Vybavení školy (např. nábytkem) pokládám za vyhovující
Ředitelka ZŠ a MŠ je člověk na svém místě
Vedoucí učitelka MŠ je člověk na svém místě
Ze způsobu jednání s ředitelkou ZŠ a MŠ mám dobrý pocit
Ze způsobu jednání s vedoucí učitelkou MŠ mám dobrý pocit
Moje dítě nemá strach ze spolužáků
Myslím  si, že si žáci navzájem neubližují
Moje dítě nemá obavu z učitelů
Mé dítě chodí do MŠ rádo
Komunikace MŠ s rodiči je dostatečná
Zaměstnanci přistupují k rodičům dětí taktně a vstřícně
MŠ se věnuje přípravě dětí na vstup do ZŠ dostatečně
Jsem spokojen/a s pestrostí a skladbou jídelníčku
MŠ nabízí dostatek aktivit a akcí které děti zaujmou
Na webových stránkách školy nacházím dostatek informací

Můžete doporučit MŠ Kobylnice ostatním rodičům

Otázka
Počet odpovědí

Budova školy je v dobrém stavu

Líbí se mi výzdoba školy

Vybavení školy (např. nábytkem) pokládám za vyhovující

Ředitelka ZŠ a MŠ je člověk na svém místě

Vedoucí učitelka MŠ je člověk na svém místě

Ze způsobu jednání s ředitelkou ZŠ a MŠ mám dobrý pocit

Ze způsobu jednání s vedoucí učitelkou MŠ mám dobrý pocit

Moje dítě nemá strach ze spolužáků

Myslím  si, že si žáci navzájem neubližují

Moje dítě nemá obavu z učitelů

Mé dítě chodí do MŠ rádo

Komunikace MŠ s rodiči je dostatečná

Zaměstnanci přistupují k rodičům dětí taktně a vstřícně

MŠ se věnuje přípravě dětí na vstup do ZŠ dostatečně

Jsem spokojen/a s pestrostí a skladbou jídelníčku

MŠ nabízí dostatek aktivit a akcí které děti zaujmou

Na webových stránkách školy nacházím dostatek informací

Otázka Počet odpovědí 1 Počet odpovědí 2 Počet odpovědí 3 Počet odpovědí 4 Počet odpovědí 5 Počet odpovědí bez odpovědi

Obec v  letošním roce zjišťovala pro-
střednictvím dotazníků od rodičů dětí 
navštěvující naši základní a  mateř-
skou školu, jak si v  jejich očích škola 
vede. Samostatně byly dotazníky pro 
základní školu (odevzdáno 30 dotazní-
ků) a samostatně pro mateřskou školu 
(odevzdáno 31 dotazníků). Aktuálně do-

Vyhodnocení 
dotazníků 
ke škole

tazníky vyhodnocujeme a zpracovává-
me do obecní koncepce rozvoje školy.

Podrobné vyhodnocení dotazníků, 
včetně související diskuze na zase-
dání zastupitelstva, je k dispozici na 
internetových stránkách obce v rám-
ci zápisu z 6. zasedání zastupitelstva 
21. 9. 2023.

A jak rodiče školu hodnotili se může-
te dozvědět z  následujících tabulek 
(známkování jako ve škole).

Michael Ulbrich, starosta
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Vyhodnocení dotazníků pro rodiče dětí MŠ Kobylnice

31 dotazníků

bez odpovědi průměr
Budova školy je v dobrém stavu
Líbí se mi výzdoba školy
Vybavení školy (např. nábytkem) pokládám za vyhovující
Ředitelka ZŠ a MŠ je člověk na svém místě
Vedoucí učitelka MŠ je člověk na svém místě
Ze způsobu jednání s ředitelkou ZŠ a MŠ mám dobrý pocit
Ze způsobu jednání s vedoucí učitelkou MŠ mám dobrý pocit
Moje dítě nemá strach ze spolužáků
Myslím  si, že si žáci navzájem neubližují
Moje dítě nemá obavu z učitelů
Mé dítě chodí do MŠ rádo
Komunikace MŠ s rodiči je dostatečná
Zaměstnanci přistupují k rodičům dětí taktně a vstřícně
MŠ se věnuje přípravě dětí na vstup do ZŠ dostatečně
Jsem spokojen/a s pestrostí a skladbou jídelníčku
MŠ nabízí dostatek aktivit a akcí které děti zaujmou
Na webových stránkách školy nacházím dostatek informací

Můžete doporučit MŠ Kobylnice ostatním rodičům

Otázka
Počet odpovědí

Budova školy je v dobrém stavu

Líbí se mi výzdoba školy

Vybavení školy (např. nábytkem) pokládám za vyhovující

Ředitelka ZŠ a MŠ je člověk na svém místě

Vedoucí učitelka MŠ je člověk na svém místě

Ze způsobu jednání s ředitelkou ZŠ a MŠ mám dobrý pocit

Ze způsobu jednání s vedoucí učitelkou MŠ mám dobrý pocit

Moje dítě nemá strach ze spolužáků

Myslím  si, že si žáci navzájem neubližují

Moje dítě nemá obavu z učitelů

Mé dítě chodí do MŠ rádo

Komunikace MŠ s rodiči je dostatečná

Zaměstnanci přistupují k rodičům dětí taktně a vstřícně

MŠ se věnuje přípravě dětí na vstup do ZŠ dostatečně

Jsem spokojen/a s pestrostí a skladbou jídelníčku

MŠ nabízí dostatek aktivit a akcí které děti zaujmou

Na webových stránkách školy nacházím dostatek informací

Otázka Počet odpovědí 1 Počet odpovědí 2 Počet odpovědí 3 Počet odpovědí 4 Počet odpovědí 5 Počet odpovědí bez odpovědi

Vyhodnocení dotazníků pro rodiče žáků ZŠ Kobylnice

30 dotazníků

bez odpovědi průměr
Budova školy je v dobrém stavu
Líbí se mi výzdoba školy
Vybavení školy (např. nábytkem) pokládám za vyhovující
Učitelé organizují pro žáky různé zajímavé akce
Většina učitelů se snaží nikomu nenadržovat
Učitelé mají pochopení pro problémy mého dítěte
Učitelé mého dítěte se příliš často mění
Moje dítě chodí rádo do školy
Moje dítě pracuje ve škole na své maximum
Většiny učitelů svého dítěte si vážím
Ve vedení školy jsou schopní lidé
Ze způsobu jednání s vedením školy mám dobrý pocit
Moje dítě němá strach ze spolužáků
Myslím si, že si žáci navzájm neubližují
Moje dítě nemá obavu z učitelů
Učitelé se k rodičům nechovají nadřazeně
Většina učitelů chce, aby dítě přemýšlelo
Většina učitelů má přehled o tom, co učí
Pokud moje dítě něčemu nerozumí, většina učitelů se mu snaží učitvo ještě 
jednou vysvětlit
Většina spolužáků je ochotna poradit mému dítěti
Při nemoci mého dítěte není problém zjistit akutální učivo a úkoly
Třídní učitel mě dostatečně informuje o mém dítěti
Moje dítě nechodí ze školy unavené
Moje dítě může ve škole říct svůj názor
Moje dítě má ve škole možnost ukázat, co umí
Škola informuje rodiče o plánech do budoucna
Množství konzultací a třídních schůzek je dostatečné
V případě potřeby mohu kontaktovat třídního učitele nebo jinou 
pověřenou osobu
ZŠ a MŠ Kobylnice mohu doporučit svým známým pro jejich děti
ZŠ a MŠ Kobylnice má v okolí dobré jméno
Jsem rád/a, že moje dítě navštvuje ZŠ a MŠ Kobylnice

Otázka
Počet odpovědí

Budova školy je v dobrém stavu
Líbí se mi výzdoba školy

Vybavení školy (např. nábytkem) pokládám za vyhovující
Učitelé organizují pro žáky různé zajímavé akce

Většina učitelů se snaží nikomu nenadržovat
Učitelé mají pochopení pro problémy mého dítěte

Učitelé mého dítěte se příliš často mění
Moje dítě chodí rádo do školy

Moje dítě pracuje ve škole na své maximum
Většiny učitelů svého dítěte si vážím

Ve vedení školy jsou schopní lidé
Ze způsobu jednání s vedením školy mám dobrý pocit

Moje dítě němá strach ze spolužáků
Myslím si, že si žáci navzájm neubližují

Moje dítě nemá obavu z učitelů
Učitelé se k rodičům nechovají nadřazeně
Většina učitelů chce, aby dítě přemýšlelo
Většina učitelů má přehled o tom, co učí

Pokud moje dítě něčemu nerozumí, většina učitelů se mu snaží učitvo ještě jednou vysvětlit
Většina spolužáků je ochotna poradit mému dítěti

Při nemoci mého dítěte není problém zjistit akutální učivo a úkoly
Třídní učitel mě dostatečně informuje o mém dítěti

Moje dítě nechodí ze školy unavené
Moje dítě může ve škole říct svůj názor

Moje dítě má ve škole možnost ukázat, co umí
Škola informuje rodiče o plánech do budoucna

Množství konzultací a třídních schůzek je dostatečné
V případě potřeby mohu kontaktovat třídního učitele nebo jinou pověřenou osobu

ZŠ a MŠ Kobylnice mohu doporučit svým známým pro jejich děti
ZŠ a MŠ Kobylnice má v okolí dobré jméno

Jsem rád/a, že moje dítě navštvuje ZŠ a MŠ Kobylnice

Počet odpovědí 1 Počet odpovědí 2 Počet odpovědí 3 Počet odpovědí 4 Počet odpovědí 5 Počet odpovědí bez odpovědi
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obce
ze života
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Tělovýchovná jednota 
Kobylnice – Družstvo 
mladší přípravky

Rok na Kubě

zapsala účastnice přednášky

V pátek 10. 11. 2023 proběhla v pro-
storách obecního úřadu přednáška 
paní Dany Klaškové o jejím dobrovol-
nickém pobytu na Kubě. Pod záštitou 
kongregace Salesiánů Dona Bosca 
zde působila jako vyučující anglické-
ho jazyka.

Kuba je známá svou krásnou archi-
tekturou, plážemi a resorty pro turis-
ty. To je ovšem image, kterou se sna-
ží udržet zdejší vláda před zbytkem 
světa.

Paní Klašková žila v oblasti, kde bylo 
jasně vidět, že lidé na Kubě žijí v bídě. 
Byla ubytována u  řeholních sester 
a  žila stejným stylem jako ony. To 
znamenalo, že měla omezený přístup 
k  potravinám, vodě a  ostatním, pro 
nás naprosto běžným, věcem. Na ur-
čité období jim byly vydány potravi-
nové lístky například na rohlíky (den-
ně mohli mít jen jeden, pokud si ho 
ten den nevyzvedli, neměli možnost 
si ho vzít jindy), vejce, rýži, čočku. 
Bez souhlasu vlády nesmíte nic a nic 
nemáte. Nesmí se cestovat, vlastnit 
a ani chovat prase.

Budovy, které byly jednou krásně ar-
chitektonicky zpracované a nyní jsou 
na pokraji rozpadu, ovšem při pro-
hlídce s průvodcem neuvidíte. Všude 
také jezdí auta z  50.–60. let, která 
jsou donekonečna opravována.

Paní učitelka Klašková pracovala 
s  dětmi, které k  nim docházely ne-
jen na angličtinu. Ačkoliv měly samy 
málo, vždy se snažily, aby děti dosta-
ly něco k jídlu a měly pocit bezpečí.

Z jejího vyprávění si člověk uvědomil, 
jak snadné je o všechno přijít. Strikt-
ní pravidla a  zákony jsou mnohdy 
kruté a až nepřiměřené.

Komunismus je na Kubě vidět v plné 
„parádě“.

Podzimní sezóna 
2023
Družstvo mladší přípravky Tělový-
chovná jednota Kobylnice v podzimní 
části soutěžního ročníku 2023–2024 
působila v  okresní soutěži Brno-
-venkov ve skupině A. V  kategorii 
mladší přípravky mohou v  letošní 
sezóně startovat hráči narození od 
1.  1. 2015 a mladší a hráčky naroze-
né od 1. 1. 2014 a mladší. Tým mlad-
ší přípravky Tělovýchovná jednota 
Kobylnice je veden trenéry Lubošem 
Slaninou, Pavlem Tobolákem a  Ond-
řejem Plachým. Podzimní část soutě-
že probíhala od začátku září do konce 
října, kdy přípravka sehrála jedenáct 
mistrovských utkání. S  bilancí pěti 
výher a šesti proher získalo družstvo 
15 bodů a po podzimní části soutěže 
se umístilo na 7. místě. V  jedenácti 
zápasech dokázali naši hráči střelit 
krásných 101 branek. Nejlepší střel-
kyní družstva byla kapitánka týmu 
Gabriela Jelenová, která střelila 61 
gólů a současně se stala druhou nej-
lepší střelkyní celé soutěže. Domácí 

utkání se konala v  neděli odpoledne 
před zápasy mužů a těšily se patřič-
nému diváckému zájmu.

Tréninky týmu se konají dvakrát týd-
ně, v pondělí a ve čtvrtek, od 16.30 do 
18:00 hodin na travnatém fotbalovém 
hřišti v Kobylnicích. V zimní turnajo-
vé přestávce trénujeme v sokolovně. 
Tréninky probíhají formou pohybo-
vých her se zaměřením na osvojení 
si základních fotbalových dovednos-
tí, střelbou na branku, přihrávkami, 
zpracováním a vedením míče, zvýše-
ním obratnosti a koordinace pohybů.

Hráči týmu, kteří se zapojili do sou-
těžních utkání: Gabriela Jelenová, 
Tobiáš Špondr, Jakub Slanina, Jan 
Vovesný, Tomáš Tobolák, Šimon Ky-
selka, Marek Plachý, Dorian Koneč-
ný, Tadeáš Vlach a Adam Staněk. Do 
dalších soutěžích utkání se pilně při-
pravují Petr Mikliš, Dominik Brhlík 
a Antonín Unzeitig.

„Kuňava Gól“ 
Tělovýchovná jednota Kobylnice 

Oddíl kopané
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Podzimní 
dny ve 
školní 
družině
Od září se školní družina rozrostla 
o  nové, třetí, oddělení. Velký zájem 
o družinu z řad čtvrťáků a páťáků nás 
překvapil, a proto jsme začali zvažo-
vat otevření dalšího oddělení. Během 
června a  prázdnin jsme dostali po-
třebná povolení a poslední týden v sr-
pnu jsme mohli potvrdit dětem a  je-
jich rodičům, že družina bude od září 
v  provozu. Celkem školní družinu 
navštěvuje 68 dětí. Čtvrťáci a  páťáci 
mají paní vychovatelku Janu Peclo-
vou, druháci a  třeťáci paní vychova-
telku Magdu Klaškovou a  prvňáci 
paní vychovatelku Petru Štefkovou.

Jak se bavíme a  co letos ve školní 
družině podnikáme, se dočtete v ná-
sledujících řádcích.

V průběhu školního roku se budeme 
věnovat celoročnímu projektu „Pří-
rodní živly“ - Voda, Vzduch, Oheň 
a  Země. V  říjnu proběhla první část 
projektu na téma Voda. Ve škole vzni-
kl tematický koutek s  informacemi 
o vodě, zajímavosti a jednoduché hry. 
Na vše dohlíží figurína v  modrobí-
lých barvách s kapičkami po těle – je 
to Paní Voda. Stezka s  úkoly o  vodě 
vedla okolo potoka v  Hloušku. Děti 
si vyzkoušely pokusy s  vodou a  vy-
robily si podvodní lupu, kterou jsme 
byli potom v potoku vyzkoušet. Děti 
pozorovaly život pod vodou, chvíle 
strávené ve vodě v gumácích byl pro 
ně nezapomenutelný zážitek. V  lis-
topadu nás čeká další část projektu 
zaměřená na Vzduch – stezka s úkoly 
o vzduchu, pouštění draků, tematic-
ká nástěnka, to vše bude náplní dru-
hé části o přírodních živlech.

Máte rádi čokoládu? Děti strašně! 
A  protože má čokoláda 13.  září svá-
tek, tak jsme ho patřičně oslavili. 
S dětmi jsme vyráběli domácí čokolá-
dové bonbóny.

Během září také proběhla orientační 
hra. Stanoviště s úkoly o školním pro-
středí pro své mladší kamarády při-
pravily děti ze 4. a 5. třídy pod vede-
ním paní vychovatelky Jany Peclové.

Na konci září se děti seznámily se ži-
votem svatého Václava a byla pro ně 
připravená hra s  úkoly na zahradě 
školy.

Jako každý rok zdobily prostranství 
před školou dýně. Ať už dlabané nebo 
zdobené přírodninami, všechny navo-
dily atmosféru nastávajícího podzimu.

V  říjnu proběhla dobrovolná akti-
vita pro děti s  názvem „Namaluj si 
hrnek!“ Děti, které se na malování 
přihlásily, navštívily s  paní vychova-
telkou komunitní centrum Lípa v So-
kolnicích. Ve škole si připravily návr-
hy, které potom malovaly na hrnek 
práškovými barvami. Pro sebe nebo 
pro někoho z  blízkých tak vytvořily 
originální dárek.

vychovatelky Petra Štefková, 
Magdaléna Klašková a Jana Peclová

Před státním svátkem 28.  10. jsme 
dětem připravili soubor interaktiv-
ních úkolů, aby se děti o  tomto dni 
dozvěděly více a  znaly české státní 
symboly – vlajku, velký státní znak, 
hymnu… Připravené bylo i  pexeso 
nebo šrafování pečeti.

Na začátku listopadu jsme si připo-
mněli Dušičky a s dětmi jsme navští-
vili místní hřbitov. Děti, které věděly, 
kde se nachází hrob jejich rodiny, 
mohly na něm rozsvítit svíčku. Ostat-
ní zapalovaly svíčky u  centrálního 
hrobu. Ve škole si děti potom vypl-
ňovaly jednoduchý rodokmen, aby 
znaly jména a příjmení svých rodičů 
a prarodičů, případně praprarodičů.

Před svátkem svatého Martina jsme 
tvořili dekorace a  věnovali se akti-
vitám spojeným s  tímto svátkem. 
Nejvíce děti bavilo pečení svatomar-
tinských rohlíčků. Vyválet těsto, 
nakrájet na kousky, dát povidlí či 
marmeládu a  dobře zavřít, aby ob-
sah při pečení nevytekl. A  pak už 
jen hlídat troubu, aby se dobroty 
nepřipálily. Na závěr obalit v  cukru 
a ochutnávka může začít. Povedly se, 
mňam…, některé děti je snědly hned, 
jiné chtěly dát ochutnat i  rodičům 
a  sourozencům, a  tak si své cukrář-
ské výtvory nesly domů.

V listopadu se také povedlo zrenovo-
vat dřevokoutek – místo, kde se děti 
učí zatloukat hřebíky, pracují s vrtač-
kou, šroubovákem nebo pilkou. Pro-
story pro polytechnické tvoření byly 
doplněny o  nové boxy na materiál 
a plechovou skříňku na nářadí.

A co nás čeká v prosinci? Budeme do-
končovat originální adventní svícen 
vytvořený z  betonu, tvořit adventní 
a vánoční dekorace a v pátek 15. 12. 
se koná Den otevřených dveří. Bude-
me se na Vás těšit v družinové kavár-
ně.

Klidné prožití vánočních svátků, spl-
nění všech přání a  do nového roku 
všechno nejlepší!
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Co je nového 
v základní 
škole?

ředitelka školy M. Bubíková

Prázdniny utekly jako voda a 4. září 
jsme se opět sešli v  naší škole. Do 
první třídy nastoupilo 19 nových 
žáků, pro které nastaly nové povin-
nosti spojené s  docházkou do školy. 
A samozřejmě nová situace a  úkoly 
i pro jejich rodiče. Vše ale zvládají na 
výbornou.

Září jsme zahájili řadou změn. Začaly 
fungovat facebookové stránky školy, 
na které dáváme fotky a videa z nej-
různějších akcí školy, školky a  dru-
žiny. Od září škola přešla na on-line 
systém. To znamená, že děti mají 
elektronické žákovské knížky a  my 
učitelé elektronickou třídní knihu.

V září třeťáci a čtvrťáci vyjeli do Brna 
do planetária na Kraví hoře a  absol-
vovali program Tajemství gravitace. 
Páťáci pro změnu navštívili ekolo-
gické centrum Lipka a zde se dozvě-
děli spoustu zajímavostí o banánech 
a  čokoládě v  programu o  Ekvádoru. 
V  říjnu jsme měli projektový den 
s  názvem Dušičkový den ve škole. 
Paní učitelky připravily program buď 
o  slavení „Dušiček“ u  nás nebo na-
opak o  oslavě Halloweenu v  Británii 
nebo Americe.

V průběhu listopadu se naše škola za-
pojila opět k oslavám Světového dne 
laskavosti. Cílem této aktivity je uká-
zat dětem, že konáním dobrých skut-
ků se obohacuje a  stává šťastnějším 
nejen ten, pro koho je tento skutek 
určen ale i ten, kdo tyto skutky koná.

Na závěr chci poděkovat všem zaměst-
nancům školy za jejich práci a přeji jim 
hodně zdraví a spokojenosti v příštím 
roce. Přeji i  všem obyvatelům Kobyl-
nic klidné vánoční svátky a zvu vás na 
vánoční zpívání a vánoční dílničky ve 
škole v pátek 15. 12.

Naši prvňáci

p. uč. Barbora Bulová

Přechod dítěte z  mateřské školy do 
školy základní je velmi důležitým 
mezníkem v životě dítěte a jeho rodi-
ny a  přináší s  sebou spoustu změn. 
Citlivá a  postupná adaptace na nové 
školní prostředí, nový kolektiv a režim 
dne jsou nedílnou součástí k vybudo-
vání dobrého klimatu ve třídě a pozi-
tivnímu přístupu k učení a škole.

Z  našich prvňáčků se první školní 
den stali indiáni, kteří se vydali na 
společnou cestu první třídou. Čekají 
je nejrůznější výzvy a úkoly, za které 
budou dostávat pírka do své čelenky 
nejen jako ozdobu, ale i  symbol, že 
překonali sami sebe a dokázali něco 
výjimečného.

První takovou zkouškou bylo společ-
né přespávání ve škole. Odpoledne se 
sešli indiáni na školní zahradě, kde je 
čekalo malování na obličej. Vyzdobe-
ni indiánskými motivy se vydali na 
vytyčenou stezku, kde odpovídali na 
nejrůznější otázky a poznávali krásu 
své indiánské osady Kobylnice. Se 
západem slunce si začali připravo-
vat večeři a chystat místo ke spánku. 
Po společné pohádce všichni indiáni 
krásně usnuli. Ráno nás čekala boha-
tá snídaně plná dobrot od maminek. 
Moc jsme si společný čas užili.

Indiáni už ví, že škola není žádný 
strašák, kde se jen učí, ale i  místo, 
kde mohou zažít spoustu legrace 
a společných zážitků.
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Podzimní akce pro děti

Stezka s tajenkou
Využili jsme slunného září a nachys-
tali pro děti stezku Z pohádky do po-
hádky, která provedla děti i  rodiče 
širším okolím Kobylnic. Podle ohlasů 
se trasa i obrázky líbily a snad se nám 
ani nikdo neztratil!

Dýňodrakiáda
Další akcí na začátku října byla už 
tradiční Dýňodrakiáda pro děti, kte-
rá byla zase trochu jiná. Zajistili jsme 
dostatek dýní a  místo stanovišť ten-
tokrát proběhlo společné vyřezává-
ní a  zdobení na sluníčku v  parku. 
Do soutěže se přihlásilo tentokrát 
32 dýní, po hlasování rodičů a  dětí 
jsme vyhlásili nejnápaditější 3 a  od-
měnili diplomem i věcnými cenami.

Počasí nám tentokrát přálo, draci se 
vznesli, a děti si tak užily hezké pod-
zimní odpoledne.

Bazárek
Současně s  dýňodrakiádou proběhl 
i podzimní kobylnický bazárek Pecka 
nejen pro kobylnická děcka. Věříme, 
že prodávajícím i  kupujícím se akce 
líbila, a spousta věcí si našla nového 
majitele a ještě dobře poslouží

Světluškový průvod
Do poslední chvíle nás počasí napína-
lo. Přijdou děti? Nezmoknou i s lam-
piony? Nezmokly! Kobylnické děti 
se podzimního počasí nezalekly a na 
světluškovém průvodu se sešlo ko-
lem stovky lampionů.

Průvod šel stezkou označenou lucer-
nami po cyklostezce, kolem splavu až 
ke hřbitovu.

Děti broučky uložily k  zimnímu 
spánku do mechového domečku. Při 
odchodu domů obdržely malou slad-
kou i svítící odměnu.

A jaká to byla básnička na hezké zim-
ní spaní?

ZIMNÍ SPÁNEK

Ve vzduchu už cítím zimu,
zalezeme pod peřinu.
Zachumlej se, zavři víčka,
vzbudíme se do sluníčka.
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Ve čtvrtek 23.  listopadu 2023 se ko-
nalo v  zasedací místnosti obecního 
úřadu vítání dětí.

Tentokrát jsme přivítali celkem 
10 dětí, 5 chlapců a 5 holčiček. Byly 
to: Matyáš Bartoněk, Sebastian Crha, 
Mikuláš Ciprovský, Oliver Ciprovský, 
Richard Janča, Johana Šidlová, Ema 
Chlupová, Elena Anna Benešová, Ga-
briela Šustrová a Silvie Pospíšilová.

Děti ze sboru naší základní školy za-
zpívaly krátké pásmo písniček. Poté 
panem starostou následovalo pár 
slov určených především rodičům 
našich nejmenších. Pro nové občánky 
byly připraveny pamětní listy, kniha 
a  medaile obce, pro rodiče finanční 
hotovost a pro maminku květina. Na 
závěr proběhlo tradiční fotografování 
u kolébky.

Vítání dětí

Jaroslava Urbánková, obecní úřad

Johana Šidlová

Silvie Pospíšilová

Elena Anna Benešová

Ema Chlupová

Oliver a Mikuláš Ciprovští

Gabriela Šustrová

Sebastian Crha

Matyáš Bartoněk Richard Janča
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Rytmus 
jako páteř 
bytí a hudba 
jako řeč
Rytmus je všudypřítomný, je kolem 
nás i v nás. Každý pohyb, vyslovené 
slovo, nádech a  výdech, tep srdce… 
představuje rytmus života. Prostřed-
nictvím hudby dokážeme komuni-
kovat, předávat informace i  emoce, 
které následně ovlivňují naše chování 
a jednání.

Rytmus a  hudba jsou přirozenou 
součástí života, mají významný vliv 
na člověka i  společnost. Proto jsme 
20. 10. 2023 do naší ZŠ a MŠ v Kobyl-
nicích pozvali garanta muzikotera-
pie, zakladatele občanského sdružení 
Zvuky cez ruky, zakladatele hudební 
školy Rytmika a  zakladatele skupi-
ny LA3no Cubano a Drumstas, Mgr. 
Antona Gútha ml., který s sebou při-
vezl spolupracovníka Janka Boldisha 
a plné auto exotických hudebních ná-
strojů.

Cizí jazyk nebyl překážkou, protože 
komunikace probíhala zejména pro-
střednictvím hudby. Muzikanti vyu-
žívali techniky improvizace a vzorce 

Sboreček 17 ❤ 
Sboreček 17 ❤ je dětské hudební těleso 
složené z žáků ZŠ Kobylnice pod vede-
ním Mgr. Lenky Halové a Jany Peclové. 

Proč název 17 ❤ ? Název sborečku 
si vymyslely samy děti. Před rokem, 
kdy naše hudební seskupení vzniklo, 
nás bylo 17 a všechny děti zpívaly ze 
srdce, s láskou a nadšením. 

O sboreček je velký zájem. V letošním 
školním roce ho navštěvuje 21 žáků. 
Zahrnuje nejen pěveckou část, ale 
i nástrojovou. Děti se samy doprovází 
na keyboard, ukulele, housle, flétny, 
cajon a perkusy. Sboreček má také 
své vlastní autorské písně. Mezi prv-
ní patří píseň „Láska jako sedmikrás-
ka“, která měla svoji premiéru na Den 
matek a otců v minulém školním roce 
a dá se zhlédnout na Facebooku obce 
Kobylnice. Další píseň „Svět se dokola 
točí“ si můžete poslechnout na Face-
booku ZŠ a MŠ Kobylnice. 

Obec nás oslovila, abychom zahráli 
na Mezinárodním dni seniorů a také 
složili a nahráli znělku do obecní-
ho rozhlasu, kterou jste premiérové 
mohli slyšet 20.11.2023. Kromě ce-
loroční znělky do obecního rozhlasu 
jsme nazpívali ještě vánoční písnič-
ku, která bude hrát po čas adventu. 
Je to pro nás velká čest.

Dále vystupujeme již druhým rokem 
na vítání občánků a 15.12.2023 jste 
nás mohli slyšet v rámci vánočních 
dílniček, které se konaly v ZŠ a MŠ 
Kobylnice. V příštím roce si nás mů-
žete přijít poslechnout v rámci akce 
Den matek a otců 16.05.2024 a Den 
muziky pro zdraví, který se bude ko-
nat 22.06.2024. 

Děti zpívání a hraní moc baví. Mnoh-
dy se naše zkoušky protáhnou déle 
jak o půl hodiny. S nadšením trénují 
i doma. Ve škole nás zastavují s tím, 
že se těší na sboreček. Je to pro nás 
veliká radost a motivace, že naše úsilí 
má smysl.  

Lenka Halová a Jana Peclová

A tady si můžete přečíst,  
kdo jsou členové sborečku:
 Nela Černatovičová

 Agáta Peclová

 Johanna Škodová

 Julie Martinásková

 Alena Buchtová

 Edita Kümpelová

 Nelly Brhlíková

 Nikola Bednářová 

 Lea Pospíšilová 

 Sylva Pospíšilová 

 Lukáš Mádl

 Ervín Cecálek 

 Natálie Dvořáčková 

 Tereza Janíková

 Antonie Mária Vybíhal

 Silvie Peclová 

 Amálie Špondrová 

 Aneta Vovesná

 Emma Kümpelová

 Adéla Pospíšilová 

 Nela Dvořáčková
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rytmizace Latinské Ameriky a  Afri-
ky. Základním hudebním nástrojem 
bylo tělo, jako jednoduchý rytmic-
ký nástroj (bodypercussion) a  hlas 
(voicepercussion). Když přišly na 
řadu hudební nástroje, děti se bez 
váhání a s radostí chopily rytmických 
vajíček a bubnů djembe a nechávaly 
se unášet na vlnách rytmu a hudby.

Prožitek rytmu, vypadnutí z  rytmu, 
rozšíření nových rytmů, či řízení 
třídního orchestru, též střídání na-
pětí a uvolnění, vyjádření délky, hla-
sitosti tónu, probíhalo přirozenou 
a hravou formou. Děti se přitom učily 
stopnout, ztišit se, kooperovat ve sku-
pině a vzájemně si naslouchat.

Měly možnost slyšet a vidět netradič-
ní hudební nástroje, jako například 
píšťalka-koncovka, fujarka, vibra-
slap, cabasa a oceánský buben.

„Bubnovačka“ přinesla společné ne-
zapomenutelné zážitky, naladění se 
na stejnou vlnu, radost z hudby a ryt-
mu, který nás celý život provází. Svo-
je místo si tady našlo i ticho, pomlka, 
chvilka, kdy ruka ještě nedopadla na 
kůži djembe. Uvědomění si, že i ticho 
je součástí hudby a všechno v životě 
má svůj vymezený čas. Čas hrát a čas 
být potichu.

p. učitelka Mária Reguliová

Den seniorů
V úterý 3. října obec Kobylnice uspo-
řádala oslavu Mezinárodního dne 
seniorů, která se konala v sále soko-
lovny. Pro seniory byla připravena 
prezentace sociálních služeb, kterou 
představily pracovnice sociálního 
odboru Městského úřadu Šlapanice, 
prezentace domácí péče, se kterou 
seznámila přítomné pracovnice fir-
my Sestry s.r.o. a vystoupení dětí ze 
školního sboru ZŠ Kobylnice. Zpes-
třením celého odpoledne byla degu-
stace vín, kterou si připravila paní 
vinařka z  Újezdu u  Brna. Ochutná-
valo se celkem 8 druhů vína. Nechy-
bělo ani malé pohoštění, u kterého si 
senioři mohli spolu popovídat. Celé 
odpoledne probíhalo v  přátelském 
duchu a věřím, že se svátek seniorů 
všem zúčastněným líbil.

Jaroslava Urbánková, 
administrativní pracovnice
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V  neděli 22.  října se v  sokolovně 
uskutečnilo Koláčování – soutěž 

o nejlepší koláče. Do soutěže bylo při-
hlášeno celkem 21 druhů soutěžních 
koláčů. Po zkušenostech z minulých 
ročníků jsme měli dvě poroty a opět 
byli členové poroty vylosovaní z  řad 
přítomných diváků. První porota 
hodnotila 10 koláčů a  druhá porota  
11 koláčů.

V soutěži se objevily koláče tradiční, 
hodové, svatební, pražské, hanác-
ké, ale třeba i  bezlepkový Rakouský 
makový koláč. Koláče měly různé 
variace sladkých náplní: tvarohové, 
makové, povidlové, ořechové, jableč-
né nebo také s  krémem. Byly ještě 
některé obohaceny rozinkami nebo 
mandlemi. Po vyhodnocení byly kolá-
če volně k ochutnání všem návštěvní-
kům akce. A zájem o ně byl opravdu 
velký. Každý soutěžící dostal jako 
poděkování v  soutěži malou pozor-
nost, první cenou byl již tradiční mul-
tifunkční kuchyňský robot. A  jak to 
celé dopadlo?

Tak tady jsou výsledky:

–––––
––

––
–K

OL
ÁČOVÁ

N
Í––––––––

Kulturní komise udělila ještě jednu 
cenu, a  to cenu za vzhled, kterou 
získala paní Lenka Benešová za její 
koláče od Káče – s tvarohovou náplní 
a  nahoře zdobené mákem, povidlím 
a mandličkami a vypadaly jako z po-
hádky.

Všem bych chtěla pogratulovat a po-
děkovat za jejich účast. Také jsem 
byla potěšena hojnou účastí návštěv-
níků. Tímto bych Vás chtěla pozvat 
na další ročník, který se bude konat 
v  sobotu 9.  listopadu  2024 a  tento-
krát na téma „Jednohubky tradiční 
i netradiční“.

1. místo: Marie Otiepková 
 (tvarohové koláče)

2. místo: Marie Otiepková 
 (makové koláče)

3. místo: Alena Trhlíková 
 (tvarohové koláče)



19

RECEPT NA KYNUTÉ TĚSTO 
NA KOLÁČE:

½ l mléka

1 kg hladké mouky

18 dkg cukru

1 kostka droždí

6 žloutků

300 ml másla nebo oleje

½ kávové lžičky soli

pár kapek citrónového aroma

Z tohoto množství je cca 150 ks 
koláčků.

Pozor na mouku, každá jinak saje, 
dávám necelé 1 kg a  poté přidá-
vám. Hlavně záleží na mouce, aby 
se koláče povedly. Mám osvědče-
nou Babiččinu mouku a těsto musí 
být řádně zapracované, lepší je 
v robotu.

„ … je to rodinný recept 
starý více než 50 let… “

za kulturní komisi 
Jarka Urbánková

Paní Marie Otiepková přihlásila 
hned 4 druhy koláčů s  tvaroho-

vou, makovou, povidlovou a  ořecho-
vou náplní. Paní Otiepkovou jsem po-
žádala o  kratičký rozhovor a  recept 
na vítězné koláče. Základní těsto bylo 
u všech koláčů stejné.

Proč jste se rozhodla pro tento 
recept?
Pro tento recept jsem se rozhodla, 
protože je to rodinný recept, starý 
více než 50 let a je tento recept osvěd-
čený.

Bohužel jste nemohla být pří-
tomna přímo na soutěži. Jaká 
ale byla Vaše reakce, když jste 
se dozvěděla, že vyhrály Vaše 
koláče, a to hned na prvních 
dvou místech?
Povím Vám to asi tak: Dodnes tomu 
nevěřím, že jsem vyhrála. Vůbec mě 
to nenapadlo a samozřejmě jsem byla 
velmi potěšena.

Předpokládám, že pečete ráda a 
často. Co však pečete nejraději?
Ano peču velmi ráda a často, hlavně 
pro děti. A je mi jedno, co peču. Peču 
všechno ráda stejně.

Do jaké další kulinářské soutěže 
byste se zase třeba přihlásila?
O tom jsem zatím vůbec nepřemýšle-
la, ale třeba se ještě někdy zúčastním.
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Pozvánka do 
obecní knihovny
V  roce 1923 byl utvořen knihovní 
sbor, aby dle zákona pořídil obecní 
knihovnu. Knihovna byla poprvé ote-
vřena 4. října 1925. Bylo do ní poříze-
no celkem 152 knih. Dnes má knihov-
na již okolo 3.500 knih a odebírá dva 
časopisy Tinu a  Vlastu. V  roce 2019 
byla knihovna zrekonstruovaná.

V  knihovně si můžete vypůjčit jak 
beletrii pro dospělé, tak knížky pro 
děti, pohádky, naučnou literaturu 
pro mládež i dospělé. Knihovna také 
spolupracuje s regionální knihovnou 
Kuřim, která tvoří pro malé knihov-
ny tzv. výměnný fond. Z výměnného 
fondu pravidelně obměňujeme náš 
knižní fond několikrát do roka. V lis-
topadu jsme do naší knihovny při-
vezli k zapůjčení z výměnného fondu 
300 knih.

Rada obce Kobylnice s  účinností od 
1. 1. 2024 zrušila roční registrační po-
platky. Knihy si budete moci půjčo-
vat zcela zdarma. Nová bude také od 
1.  1. 2024 výpůjční doba, a  to každé 
úterý v době od 15:00 do 18:00 hodin. 
V knihovně se na Vás těší paní Ludmi-
la Urbánková.

V letošním roce 
jsme zakoupili do 
naší knihovny 
celkem 17 knih:
JABLKA ZE STROMU NEPADAJÍ
– Liane Moriarty
Kdyby se vaše matka ztratila, řekli 
byste to policii? I  pokud by byl hlav-
ním podezřelým váš otec? A  právě 
před takovým dilematem stojí čtyři 
dospělí sourozenci. Každý ve městě 
je zná a  jejich rodičům, přátelé závi-
dí, že i po padesáti letech manželství 
to mezi nimi jiskří. Jenže je tomu 
skutečně tak? Když prodali proslulou 
tenisovou akademii, kterou celá léta 
společně budovali, jako by najednou 
nezůstalo nic, co by ty dva spojovalo. 
A pak jedné noci zazvoní u jejich dveří 
cizinka, jež potřebuje pomoct, protože 
ji napadl její přítel. Neváhají a zraně-
ně dívky se ujmou. Nedlouho nato ov-
šem otec zmizí a po matce také jako 
by se slehla zem. Dvě děti si myslí, že 
otec s tím nemá vůbec nic společného 
a dvě si myslí přesný opak! A čím více 
otázek si kladou, tím více prasklin se 
na obrázku dokonalého manželství je-
jich rodičů objevuje…

LES V DOMĚ
– Alena Mornštajnová
Alena Mornštajnová napsala strhu-
jící dramatický příběh o  tom, že nic 
v životě není takové, jak to na první 
pohled vypadá, a že žádné tajemství 
není nikdy pohřbeno tak hluboko, 
aby se nedalo vykopat. Budete se 
bát, ale nepřestanete číst, dokud se 
neobjeví na povrchu. Říkají jí Cácora 
a vypadá to, že je na světě nedopatře-
ním a jakoby navíc. Otec kamsi zmi-
zel při povodních, matka utíká před 
odpovědností k milencům a alkoholu 
a Cácora zůstala viset na krku nevra-
živé babičce, která obhospodařuje 
zahradnictví a je přesvědčená o tom, 
že všechno špatné lze v životě jedno-
duše vyhubit jako žravé plzáky. Nebo 
o  tom prostě nemluvit. Jenže všude 
kolem je les, ve kterém se skrývá 
cosi hrozivého, a Cácora jednoho dne 
mluvit začne…

DALŠÍ NOVÉ TITULY:
Hříchy minulosti – Sandra Brown

Zásnubní prsten – Vlastimil Vondruška

Panský dům – Shledání – Anne Jacobs

Instinkt – Tess Gerritsen

Adam ze Zbraslavi a  případ králov-
ského levobočka – Hana Whitton

Adam ze Zbraslavi a případ královny 
vdovy Rejčky – Hana Whitton

Adama ze Zbraslavi a případ králov-
ské dcery Elišky – Hana Whitton

Blanka z  Valois  – Levandulová prin-
cezna – Hana Whitton

Anežka z Kuenringu – Hana Whitton

Mé srdce si tě najde – Jude Deveraux

Olívie a Olívie a on – Táňa Keleová – 
Vasilková

Morální kompas – Danielle Steel

Tíživé ticho – Robert Bryndza

Slepá mapa – Alena Mornštajnová

Noc plná lží – Dominik Dán

Knihovna Kobylnice
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Svazek obcí pro vodovody a kanalizace 
Šlapanicko oslavil 30 let

Toto výročí bylo příležitostí k  se-
tkání současných i bývalých před-

stavitelů obcí a svazku, zástupců pro-
vozovatele a  obchodních partnerů, 
uskutečnilo se 21. září 2023.

Stejné výročí 30 let oslavila i  Vodá-
renská akciová společnost, která 
vznikla privatizací Jihomoravských 
vodovodů a kanalizací v roce 1993. Ve 
stejné době vznikaly svazky obcí, pri-
vatizační projekt totiž počítal s převo-
dem akcií na svazky obcí, nikoliv na 
jednotlivé obce a  města. Na našem 
území tehdy vznikl Svazek Říčky 
a  Svazek Šlapanicko, které později 
splynuly ve svazek Šlapanicko.

Dle privatizačního projektu bylo 48 % 
akcií bezplatně převedeno svazkům 
obcí, 28 % bylo určeno pro kupónovou 
privatizaci, 5 % tvořily zaměstnanec-
ké akcie, 15 % bylo určeno k prodeji 
zahraničnímu zájemci, zbývající 4 % 

byla rozdělena mezi Restituční a Na-
dační investiční fond.

Během času se vlastnická struktura 
měnila. V roce 1998 vlastnily svazky 
obcí v součtu 59 % akcií, francouzská 
společnost Suez Lyonnaise des Eaux 
vlastnila přes 33 % akcií. V roce 1999 
byl založen Svaz vodovodů a  kanali-
zací měst a obcí, na který jednotlivé 
svazky převedly akcie výměnou za 
podíl na řízení společnosti. Tímto 
krokem se SVKMO stal většinovým 
akcionářem. Díky strategickému 
plánování nastal v roce 2012 zásadní 
zlom, kdy se SVKMO podařilo vykou-
pit 100 % akcií.

Vodárenská akciová společnost se tak 
stala ryze českou firmou ve vlastnic-
tví obcí a měst.

Marie Kousalová, 
předsedkyně svazku
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Cholera 
v Kobylnicích
V kronice Josefa Vašíčka se píše:

„Dne 5. srpna jsou u nás „malé hody“. 
V r. 1849 řádila v obci cholera tak, že 
ve 14 dnech zemřelo v Kobylnicích cho-
lerou 48 lidí. Jednoho dne byl pohřeb 11 
osob. Od 5.  srpna řádění cholery pře-
stalo „po úpěnlivých prosbách a mod-
litbách k  Panně Marii“. Proto zbožní 
občané chodí toho dne do Šlapanic na 
mši a druhou neděli na pouť do Tvarož-
né. Kromě této pouti chodí kobylničtí 
občané na pouť do Tuřan.“

Zapátral jsem v  matrice, co se v  ní 
píše o této události. Našel jsem tento 
seznam zemřelých na choleru, včetně 
několika lidí, co skonali podle matri-
ky na břišní tyfus nebo průjem, často 
ve stejném domě jako jiný příbuzný 
na choleru, takže se lze domnívat, že 
i zde šlo o úmrtí na choleru. Příčiny 
úmrtí tehdy nezapisoval lékař, ale fa-
rář či jeho kooperátor (v  tomto roce 
Vincenc Vzácný ze Šlapanic).

Nepodařilo se mi tedy dohledat přes-
ně to, co píše kronika, počet zemře-
lých byl podle matriky nižší, za celý 
rok zemřelo 43 lidí. Dokonce to ani 
nevypadá, že by 5. srpna řádění chole-
ry přestalo, naopak. Cholera se v ma-
trice vyskytuje ještě i v r. 1851, ale ne 
v  takové míře. Další výskyt cholery 
můžeme dohledat např. v roce 1866, 
kdy do Kobylnic přišla během prus-
ko-rakouské války pruská vojska, 
která přivlekla i tuto nemoc.

Je možné, že kronikář Josef Vašíček, 
který první kroniku obce začal psát 
až v roce 1928, tedy téměř 80 let po 
této události, jen krátce zapsal, co se 
tradovalo ústně. I  tak šlo o  událost 
velmi tragickou a  bohužel v  těchto 
dobách ne ojedinělou.

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

DATUM ČÍSLO DOMU JMÉNO VĚK
3. 8. 1849 49 Kateřina Viderková 32

3. 8. 1849 1 Jiří Sekanina 57

3. 8. 1849 1 Kašpar Božek 33

4. 8. 1849 16 Ignác Sladký 65

5. 8. 1849 43 Josef Mazánek 66

5. 8. 1849 23 Marie Tomancová 44

5. 8. 1849 23 Martin Tomanec 1

5. 8. 1849 38 Filip Pokorný 5

6. 8. 1849 38 Alžběta Pokorná 42

7. 8. 1849 45 Marie Rybická 53

7. 8. 1849 18 Tomáš Pivoda 36

8. 8. 1849 7 Johana Zmrzlá 59

8. 8. 1849 12 Anna Haraštová 49

9. 8. 1849 10 František Dobrovolný 25

10. 8. 1849 48 Marie Chlupová 25

10. 8. 1849 11 Michal Špondr 45

10. 8. 1849 11 Marie Špondrová 9

10. 8. 1849 40 Petr Kebort 43

11. 8. 1849 23 Anna Tomancová 18

11. 8. 1849 11 Markéta Velanová 53

11. 8. 1849 41 Petr Mrázek 2

12. 8. 1849 7 Marie Drešerová 22

14. 8. 1849 45 Ignác Čzčatka 34

15. 8. 1849 13 Václav Müller 35

16. 8. 1849 32 Marie Prokešová 49

17. 8. 1849 19 Tekla Pivodová 53

19. 8. 1849 21 Antonín Sekanina 13
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Svazek obcí pro vodovody a kanaliza-
ce Šlapanicko dokončil k 30. 11. 2021 
stavbu Posílení skupinového vodovo-
du, II. etapa, která navázala na etapu 
první, realizovanou v  letech 2013- 
2015. Cílem těchto staveb je zajištění 
soběstačnosti členských obcí v záso-
bování kvalitní pitnou vodou a  tedy 
napojení obcí Blažovice, Jiříkovice, 
Kobylnice, Ponětovice a  Prace na 
vlastní zdroj vody na Říčkách, na kte-
rý jsou již dlouhodobě napojeny obce 
Pozořice, Sivice, Tvarožná, Kovalovi-
ce, Viničné Šumice a Mokrá Horákov.

Jak stavba postupovala, byly jednot-
livé obce přepojovány na tento zdroj 
vody.

Z minulých let je známo, že tato voda 
je „tvrdší“ než voda, kterou jsme do-
posud kupovali od BVK, což je dáno 
tím, že je více mineralizovaná, dle 
odborníků tedy zdravější a  chutněj-
ší. Tvrdost vody z  BVK se pohybu-
je během roku v  rozpětí 1,97  – 2,36 
mmol/l, u vody z Říček je to 3,2 – 4,1 
mmol/l. Doporučená, nikoliv závaz-
ná, hodnota je 2,0 – 3,5 mmol/l.

Průvodním jevem používání vody 
z vlastních vrtů na Říčkách jsou jed-
nak bělavé skvrny na plochách, na 
kterých zaschly kapky vody a  také 

častější zanášení předmětů (např. 
varných konvic, kávovarů…), u  kte-
rých dochází ke kontaktu s  vařící 
vodou, vodním kamenem. Tento prů-
vodní jev je nepříjemný a velmi těžko 
jej vyváží skutečnost opravdu vysoké 
kvality pitné vody (přímo u zdroje je 
tato voda kvalifikovaná jako voda ko-
jenecká).

Proto Svazek zakoupil v  roce 2020 
v oblasti Kaprálova mlýna na Říčkách 
zdroj vody tvořený převážně vodou 
povrchovou, která je podstatně měk-
čí, a především neobsahuje tak velké 
množství vápníku.

V roce 2021 proběhla jednání Svazku 
se zástupci CHKO Moravský kras, 
firmy Geotest a  České geologické 
společnosti, jejichž výsledkem byl 
příslib možnosti čerpání a  následné 
úpravy vody v lokalitě CHKO. Od lis-
topadu 2021 do února 2023 probíhala 
měření a  zkoušky kvality a  kvantity 
tohoto zdroje. Na jejich základě byla 
vypracována studie, která umožňu-
je stanovit způsob úpravy a míchání 
vody z  tohoto zdroje s  vodou z  hlu-
binných jímacích vrtů a následné vy-
pracovat projektovou dokumentaci. 
K realizaci tohoto projektu by mohlo 
dojít v letech 2025-2026.

Věříme, že se dílo, i  přes komplika-
ce dané územím a  majetkoprávními 
vztahy, podaří, a občané budou s kva-
litou upravené vody spokojeni.

Zdroj vody 
Kaprálův 
mlýn

Ing. Markéta Staňková, 
tajemnice svazku

V uplynulém čtvrtroce byly dodavatel-
sky provedeny redukční a  zdravotní 
řezy na vzrostlých stromech v  okolí 
cyklostezky, na návsi, u školy, v parku 
u  sokolovny a  za hřbitovem stromo-
lezeckou technikou. Bylo provedeno 
kácení topolů u polní cesty od silnice 
na Šlapanice směrem k letišti. Stromy 
byly silně napadeny houbovou cho-
robou. V  příštím roce zde bude pro-
vedena náhradní výsadba. Dále byla 
provedena výsadba 14 ks stromů, a to 
u cyklostezky na Praci, v parku u so-
kolovny, na návsi a na hřbitově. Také 
bylo vysazeno několik keřů.

Proběhla 1. etapa nového umístění la-
vic a stolů v parku. Jedná se o rekon-
strukci asi čtvrtiny pevně umístěného 
posezení, která nebude dotčena další-
mi stavebními pracemi při výstavbě 
sokolovny nebo podia. Stavební firma 
nejdříve některé stoly a lavice vytrha-
la a poté zabetonovala podle plánku na 
nové umístění. Zaměstnanec obce ná-
sledně připevnil dřevoplastové desky. 
Takto se navýší kapacita míst k sezení 
o asi 40 osob.

Mezi tradiční podzimní práce zaměst-
nanců obce patří úklid listí z chodní-
ků a  travnatých ploch. Kromě toho 
například odstraňovali kůly u stromů 
podél cyklostezky a stříhali zde keře, 
provedli ořez náletových dřevin ko-
lem fotbalového hřiště, stříhání tújí 
na hřbitově, natírání laviček, rozvoz 
nádob na posypový materiál a mnoho 
dalších prací při úklidu a údržbě obce.

Na závěr roku bych chtěla poděkovat 
všem, kteří se jakýmkoliv způsobem 
zapojujete do úklidu a  zvelebování 
naší obce. Je vás hodně a vaše práce je 
vidět. Přeji všem krásné svátky a hod-
ně zdraví a štěstí v novém roce.

Práce na 
veřejné 
zeleni

Alena Ulbrichová
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Myslivecký spolek Na Zlatém po-
toce Sokolnice-Kobylnice nava-

zuje na dlouholetou tradici honebního 
sdružení. V  roce 2014 si novela ob-
čanského zákoníku vyžádala změnu 
právní formy, a tak se z mysliveckého 
sdružení stal myslivecký spolek Na 
Zlatém potoce Sokolnice-Kobylnice.

Myslivecký spolek má v současnosti 
18 členů, výbor spolku má 6 členů. 
Nejvyšším orgánem je členská schů-
ze, která rozhoduje o  existenčních 
otázkách mysliveckého spolku. Vý-
konné řízení je svěřeno šestičlenné-
mu výboru v čele s předsedou a my-
sliveckým hospodářem. Kontrolní 
činnost zajišťuje kontrolní komise, 
která je tříčlenná. O to, aby byl v ho-
nitbě klid se stará myslivecká stráž, 
jenž je ze zákona považována za ve-
řejného činitele (zákon č. 238/1999 
Sb.). Práva a  povinnosti myslivecké 
stráže jsou blíže stanoveny v zákoně 
č. 449/2001 Sb., o myslivosti.

Členové mysliveckého spolku se pra-
videlně schází na myslivecké cha-
tě, která je umístěna v  naší honitbě 
o rozloze cca 1100 ha pozemků. Tvoří 
ji orná půda, jehličnaté i  listnaté re-
mízky, vodní a ostatní plocha. Mysli-
vecká chata našeho spolku prochází 

od roku 2014 rekonstrukcí, která je 
financována z výdělečné činnosti my-
sliveckého spolku a  v  rámci plnění 
brigádnických hodin.

Hlavní činností spolku je výkon mys-
livosti, kterým se rozumí činnost pro-
váděná v  přírodě ve vztahu k  volně 
žijící zvěři jako součásti ekosystému 
a  spolková činnost směřující k  udr-
žení a  rozvíjení mysliveckých tradic 
a zvyků jako součásti českého národ-
ního kulturního dědictví. Litera záko-
na tedy pamatuje nejen na chov a lov 
zvěře a činnosti s tím související, ale 
také na kulturní a spolkovou činnost, 
která je pro myslivecký spolek veli-
ce důležitá. Běžnou činností členů 
našeho spolku je přikrmování zvěře 
v  období strádání, péče o  myslivec-
ká zařízení v honitbě, odběry vzorků 
pro veterinární správu a samozřejmě 
lov dle schváleného plánu odlovu. 
Společné hony probíhají v  listopadu 
a prosinci. Trofeje ulovené srnčí zvě-
ře je možné každoročně shlédnout na 
okresní výstavě trofejí, kde se mimo 
jiné hodnotí také správnost provede-
ného odlovu z hlediska kvality, věko-
vé struktury a doby odlovu.

V  naší honitbě lze spatřit převážně 
zvěř drobnou, tedy bažanta obecné-

Myslivecký spolek Na Zlatém potoce 
Sokolnice-Kobylnice

ho, zajíce polního, ale i králíka divo-
kého. Počty drobné zvěře jsou v his-
torickém průměru na nízké úrovni, 
ale snahou a  aktivní prací našich 
členů se snažíme vytvářet ideální 
podmínky pro chov této zvěře. Dále 
ze zvěře spárkaté zde máme srnčí 
a  v  letních měsících i  prase divoké. 
Z  ostatních druhů zvěře se vzácně 
vyskytuje koroptev polní, dále holub 
hřivnáč, kachna divoká, straka obec-
ná a krkavec velký. Z dravců je to pře-
devším káně obecné, moták pochop 
či poštolka obecná. Srstnatou zvěř 
tvoří zástupci lišky obecné, jezevce 
lesního, kuny skalní a lesní.

Myslivecký spolek pořádá vlastní 
kulturní akce, ale podílí se i na akcích 
obce. Příkladem může být každo-
roční jarní úklid obcí. Mezi tradiční 
kulturní akce patří Myslivecký ples 
v sále sokolovny v Sokolnicích a červ-
nový dětský den, který probíhá na 
myslivecké chatě. Jarní a  podzimní 
zkoušky lovecky upotřebitelných psů 
jsou také aktivitou našeho spolku. 
Další mysliveckou akcí jsou pravidel-
né podzimní hony na drobnou zvěř, 
jež jsou významným zakončením 
roku.
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Buďte 
obezřetní 
v online 
světě
Neustále se objevují nové případy ky-
bernetických podvodů, kdy útočníci 
využívají manipulativní komunika-
ci a  nátlak na své oběti. Internetoví 
podvodníci pořád hledají cesty, jak 
napálit důvěřivce a své techniky stále 
zdokonalují. A právě v tomto předvá-
nočním čase, v době nákupů se bude 
jejich aktivita zvyšovat, proto apelu-
jeme na všechny, buďte obezřetní.
Nejčastěji využívanými technika-
mi internetových podvodníků jsou 
phishing, vishing a smishing.
Phishing  – rozesílání e-mailových 
zpráv, které adresáta vyzývají k zadá-
ní osobních údajů. Útočník se vydává 
za důvěryhodnou autoritu.
Útočníci rozesílají e-maily, které vy-
padají, že přicházejí od důvěryhodné 
firmy, banky, úřadu. Pomocí této ko-
munikace se útočníci snaží vylákat 
citlivé informace, které se týkají ban-
kovních kont, platebních prostředků 
apod. Získaná data využívají poté 
k odčerpání financí z účtu oběti.
Vishing  – oklamání oběti prostřednic-
tví telefonního hovoru. Podvodníci se 
představují jako pracovníci bank či poli-
cisté, kteří zjistili napadení bankovního 
účtu, popř. jako bezpečnostní experti, 
kteří chtějí zabezpečit Váš počítač.
Cílem útočníků je vylákání různých 
citlivých informací, které mohou být 
následně zneužity (informace k osob-
ní identitě, k  platební kartě, k  ban-
kovnímu účtu…).
Smishing – forma phishingového úto-
ku prováděná prostřednictvím SMS. 
Podvodníci se snaží vylákat citlivé 
údaje k  účtům nebo platebním kar-
tám. Prostřednictvím SMS může být 
zaslána naléhavá výzva, informace 
o hrozbě napadení účtu i s nabídkou 
řešení v podobě odkazu, kam má oběť 

kliknout. Po otevření odkazu je ve 
většině případů oběť vyzvána k zadá-
ní citlivých údajů k bankovnímu účtu 
či k platebnímu prostředku.
Základní pravidla bezpečnosti:
1. Nikdy nikomu nesdělujte své při-
hlašovací údaje do internetového 
bankovnictví ani čísla ze své plateb-
ní karty. Banky se na ně neptají, ani 
zprávami či e-mailem neposílají od-
kazy na weby, kde jsou vyžadovány!
2. Při každém vstupu do internetové-
ho bankovnictví kontrolujte, zda od-
povídá doména přihlašovací stránky.
3. Sledujte a pečlivě čtěte informace 
od vaší banky v  internetovém ban-
kovnictví.
4. Nereagujte na telefonní hovory, 
e-maily ani zprávy, kde se vás někdo 
pokouší vmanipulovat do situace, že 
jsou vaše finanční prostředky v ohro-
žení a vy musíte udělat další krok pro 
jejich záchranu.
5. Nezadávejte ani v aplikaci nepotvr-
zujte platby, které vám bude diktovat 
někdo po telefonu, ani nikomu nesdě-
lujte či nepřeposílejte potvrzovací kódy 
z  SMS. Stejně tak nedávejte nikomu 
vzdálený přístup do vašeho počítače.
6. Myslete na to, že útočník dokáže 
napodobit jakékoliv telefonní číslo, 
odesílatele SMS zprávy, ale třeba 
i e-mailovou adresu.
7. Podvodnou platbu co nejdříve 
ohlaste na PČR a  co nejdříve rekla-
mujte u svého bankovního subjektu.
8. Jakoukoli komunikaci ze strany 
podvodníka nemažte do doby, než 
bude zajištěna policejním orgánem.
9. Buďte obezřetní při využívání in-
zertních portálů. Pečlivě volte způsob 
platby a ani v těchto případech nekli-
kejte na zaslané odkazy.
10. Mějte aktualizovaný software a an-
tivirus. A to i na mobilním telefonu.
11. V  případě pochybností vždy kon-
taktujte svou banku či volejte 158.

Krajské ředitelství policie Jihomorav-
ského kraje přeje všem klidné vánoč-
ní svátky a mnoho sil do dalšího roku.

Naše obec ve spolupráci s MAS Slav-
kovské bojiště získala v  roce 2021 
podporu z  Ministerstva životního 
prostředí na vytvoření vlastního Akč-
ního plánu pro udržitelnou energii 
a klima do roku 2030. Podmínkou do-
tace bylo přistoupení k Paktu staros-
tů a primátorů, kterým jsme se zavá-
zali ke společnému snižování emisí 
CO2 alespoň o  40 % do roku 2030, 
a to zejména zvyšováním energetické 
účinnosti a širším využíváním obno-
vitelných zdrojů energie.

Po dvou letech byl ve spolupráci 
s  odborníky z  Masarykovy univer-
zity a  VUT vytvořen akční plán slo-
žený z  analytické části a  návrhové 
části s  konkrétními mitigačními 
a  adaptačními opatřeními a  zdrojů 
jejich financování. Analýza zkoumá, 
jak obec hospodaří s vlastními nemo-
vitostmi, ale věnuje se i zastavěnému 
území obce včetně jejich charakteru 
i vlastnické struktury, ekonomickým 
aktivitám na území obce a  podnika-
telskému sektoru. Byla sestavena 
základní inventura emisí, bilance 
spotřeby energií pro obecní budovy, 
každé veřejné budově byla vytvořena 
karta stavby.

Plán sleduje i  situaci v  hospodaření 
s  vodou, odpadovém hospodářství 
i možný vliv dopravy a mobility. Kro-
mě toho akční plán obsahuje návrhy 
opatření i  v  dalších oblastech, které 
negativně působí na tvorbu emisí 
skleníkových plynů, tedy v zeměděl-
ství či lesnictví, u  kterého je kladen 
důraz na adaptační opatření v krajině 
a práci s vlastníky půdy se zohledně-
ním uvědomělého přístupu k hospo-
daření na zemědělské půdě včetně 
zapojení veřejnosti, osvěty a  propa-
gace pozitivního vztahu k  zeměděl-
ské krajině.

Do tvorby akčního plánu byla zapo-
jena veřejnost prostřednictvím do-
tazníkového šetření. Celý dokument 
akčního plánu si můžete stáhnout na 
našich webových stránkách.

SECAP
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Létající 
vnučka
Vážení spoluobčané,

rád bych vás touto cestou seznámil 
s novým projektem MAS Slavkovské 
bojiště na kterém naše obec spolu-
pracuje a zároveň bych Vám i rád pře-
dal dopis od naší Létající vnučky.

Vážená paní, vážený pane

místní akční skupina Slavkovské boji-
ště ve Vaší obci spustila nový projekt 
Létající vnučka, který se zaměřuje na 
pomoc seniorům, kteří žijí sami, nebo 
se cítí osaměle. Projekt je financován 
z  jiných zdrojů a  jeho využití je proto 
pro Vás zcela bezplatné.

Můžeme Vám pomoci s  řešením den-
ních nebo i neobvyklých situací, úřed-
ních záležitostí, s věcmi, se kterými si 
nevíte rady, doprovodit Vás k  lékaři, 
nebo si prostě jen tak popovídat o tom 
co Vás trápí nebo těší. Prostě pomoci 
Vám s čímkoli, co je pro Vás důležité.

Rádi bychom Vám pomohli navazovat 
nová přátelství v rámci Vašeho bydliště 
nebo blízkého okolí, propojovat Vás se 
spolky a lidmi v sousedství, kteří budou 
v  budoucnu ochotni Vám pomoci při 
řešení běžných denních záležitostí.

V případě, že by jste měli o tuto službu 
zájem, nebo třeba jen znáte osamělého 
seniora, pro kterého by tento projekt 
byl vhodný, kontaktujte mne.

S pozdravem

Vaše Létající vnučka

Kateřina Zacpalová tel.: 605 373 684

P R O T OŽE  N E J DŮ L EŽ I TĚ J Š Í  VĚC Í  V  Ž I V O TĚ  N E J S O U  VĚC I . . . .
létající vnučka

POJĎME SPOLU SENIORŮM VE VAŠEM OKOLÍ
POMOCI ZPĚT DO AKTIVNÍHO ŽIVOTA

 Kateřina Zacpalová
tel. 605 373 684

MÁTE  ČAS  A  CHCETE  JE J  SMYSLUPLNĚ  VYUŽ Í T?

RÁDI  POZNÁVÁTE  NOVÉ  L ID I?

RÁDI  S I  POVÍDÁTE?

CHTĚL I  BY  JSTE  TU  BÝT  PRO NĚKOHO,  KDO TRPÍ  SAMOTOU?

TO ,  CO  JE  PRO VÁS  MAL IČKOST ,  MŮŽE  BÝT  PRO DRUHÉHO
NEPŘEKONATELNÝ  PROBLÉM

                                                     Projekt Posílení zaměstnanosti a komunitního života na území MAS Slavkovské bojiště 
                                                           registrační číslo projektu CZ.03.02.01/00/22_008/0001007 

                                                    
                                                    Projekt Posílení zaměstnanosti a komunitního života na území MAS Slavkovské bojiště 

 registrační číslo projektu CZ.03.02.01/00/22_008/0001007 

     

Žijete sami a rádi by jste si jen tak občas s někým popovídali? 

Potřebujete pomoci vyřídit úřední záležitosti?

 Řešíte složitou životní situaci a potřebujete si o tom s někým
promluvit?

Chcete trávit svůj čas smysluplně, aktivně? 

Cítíte, že by jste chtěli trávit více času v něčí společnosti? 

                        
P o j ď m e  t o  s p o l u  v y ř e š i t . . .

             kontaktujte létající vnučku
Kateřina Zacpalová  tel. : 605 373 684
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Zvonění 
v Kobylnicích
Současná zvonice byla – podle nápisu 
nad jejími dveřmi - postavena v roce 
1821 a asi v roce 1824 byla zasvěcena 
Panně Marii Sněžné. Je velmi pravdě-
podobné, a to s vysokou mírou jisto-
ty, že ve stejném místě stávala i  ně-
jaká její předchůdkyně, možná jen 
nějaký jednoduchý dřevěný objekt 
a ještě dříve jen dřevěná konstrukce, 
na níž byl zvon zavěšený. Zvonice je 
tedy v Kobylnicích „od nepaměti“.

Proč se vlastně zvonice stavěly? Dnes 
už se to tak moc nevnímá, ale původ-
ní smysl ranního, poledního a večer-
ního zvonění byl v  tom, aby se lidé 
zastavili a vzdali Bohu a Panně Marii 
čest modlitbou Anděl Páně. Ještě do 
II. světové války a někde až do polovi-
ny 20. století znamenalo toto zvoně-
ní přerušení práce na poli, doma i ve 
škole a lidé klekali k modlitbě. To, že 
lidé poklekali, se také promítlo do li-
dového názvu zvonění, které se ozna-
čovalo jako „klekání“.

Většinou se výraz „klekání“ používal 
pro večerní zvonění a  z  toho spolu 
s přimísením pověr vzniklo přesvěd-
čení, že klekání je večerní zvonění 
zvonů, které upozorňuje lidi a  pře-
devším děti, že se mají rychle vrátit 
domů, jinak je sebere Klekánice. My-
slím, že starší z nás si ještě na prů-
povídku o  sebrání Klekánicí docela 
dobře pamatují. Ve 12 hodin se zvoní 
„poledne“, někde se zvoní „na poled-
ne“. A tak se v lidovém podání vedle 
Klekánice objevila i  Polednice. Obě 
dvě tyto osoby byly poněkud straši-
delné a taky se ke strašení dětí pou-
žívaly. A  jak si je lidé představovali? 
To popsal například Karel Jaromír 
Erben v Kytici:

Malá, hnědá, tváře divé

pod plachetkou osoba;

o berličce, hnáty křivé,

hlas — vichřice podoba!

V  Kobylnicích máme 2 zvony, jeden 
hlavní, který zvoní třikrát denně 
a  pak ještě „umíráček“, kterým se 
oznamuje, když někdo zemře. Pů-
vodně to opět mělo význam čistě 
náboženský, když tento zvon vybí-
zel k tomu, aby se lidé za nebožtíka 
pomodlili. Ale tu informační funkci 
to plní i  dnes, protože na návsi se 
při zvuku umíráčku vždycky u  zvo-
nice sejde pár lidí, kteří se ptají, „za 
koho se to zvoní“. A tím se dostáváme 
k tomu, za kým jít o tuto službu po-
žádat. Většinou zvonění umíráčkem 
spouští Sedláčkovi (U  Mlýna č.p. 
72), a když nejsou třeba dlouhodobě 
doma, pak pomůže paní Eva Tesařová 
(Na Návsi č.p. 22).

Lubomír Šmíd

Dříve se chodilo třikrát denně zvonit 
ručně a  posledním zvoníkem byla 
paní Alžběta Kudová z  č.p. 19, kte-
rá chodila zvonit od roku 1973 až do 
května  1985, ze zdravotních důvodů 
však už zvonila jen umíráčkem. Ti 
nejstarší si možná vzpomenou, že 
před ní vykonávala tuto službu paní 
Albína Janoušková, která bydlela na 
ulici Táborské v  čísle 99. Od roku 
1986 bylo ve zvonici nainstalováno 
tehdy moderní zvonění elektrické. 
Zvon už nerozhoupával žádný člověk 
provazem, ale elektromotor, který 
musel být dobře seřízen, aby zapínal 
a  vypínal svůj hnací pohyb přesně 
v rytmu houpajícího se zvonu. Občas 

došlo v  mechanismu spouštění mo-
toru k závadě a bylo potřeba shánět 
firmu, která to umí opravit. Někdy 
taky došlo k takové závadě, že vypad-
lo srdce zvonu, naštěstí jen na klen-
bu vnitřní kaple zvonice, a dalo se to 
spravit takříkajíc vlastními silami.

Při poslední opravě pohonu nás tech-
nik firmy ELEKON z Vyškova upozor-
nil, že elektroinstalace a řízení chodu 
motoru je po těch bezmála 40 letech 
fungování už ve velmi špatném stavu 
a  je v  podstatě neopravitelné. Proto 
navrhl, abychom přešli na nový sys-
tém zvonění, kdy už se nehoupe se 
zvony, ale jen do nich tluče kladívko. 
Velkou výhodou je, že se ve zvonici už 
nepohybuje velmi těžký zvon, ale jen 
pár deka vážící kladívko, takže tento 
druh zvonění taky ulehčuje statice 
stavby. Tomuto systému se říká zvo-
nohra a už se řadu let montuje. Ne-
vím přesně, kde v okolí tento systém 
už mají, ale znám jej ze Křtin, kde 
mají řadu zvonů, naladěných do tónů 
notové stupnice. Zvonohra je pak na-
programována tak, že na tyto zvony 
dokáže zahrát několik mariánských 
písní. Někdy si tam zajeďte nebo za-
jděte na pouť.

Obec jako vlastník zvonice objednala 
toto nové vybavení letos 9. srpna a za 
necelé dva týdny bylo hotovo. Hlav-
ní součástí zařízení je přijímač ra-
diosignálu, který řídí vnitřní hodiny 
soustrojí, a  dále dva bicí stroje, kte-
ré odpovídají velikosti našich zvonů. 
Čas tří hlavních zvonění během dne 
tak nemusí nikdo opakovaně seřizo-
vat, to běží automaticky. A spouštění 
umíráčku je velmi jednoduše ovláda-
né jedním vypínačem. Při této tech-
nické modernizaci naší historické 
památky navíc dochází k  měřitelné 
úspoře elektrické energie, protože 
těžký třífázový elektromotor je na-
hrazen malým a  lehkým zařízením, 
které pouze dává kladívku impuls 
k nárazu do zvonu.

Tak ať nám dlouho slouží!
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Nová zelená 
úsporám 
light
Vážení občané,

již to bude třičtvrtě roku, co se věnu-
jeme podávání žádostí v rámci dotač-
ního titulu Nová zelená úsporám Li-
ght, který je zacílen na nízkopříjmové 
domácnosti: seniory, osoby pobírající 
invalidní důchod III. stupně nebo do-
mácnosti s  příspěvkem na bydlení. 
V  rámci jednotlivých nemovitostí je 
možné řešit opatření na zateplení 
a nově na fototermický či fotovoltaic-
ký systém ohřevu vody. Máme za se-
bou přes 300 podaných žádostí a  již 
dokonce přes 80 úspěšně zrealizova-
ných a ukončených projektů.

Ale vyskytl se nám tady takový ne-
švar. Tak, jako s každým dotačním ti-
tulem, se vždy objeví někdo, kdo chce 
profitovat na důvěřivosti žadatelů 
ohledem kvalitně/nekvalitně odvede-
né práce, popř. někdy i  podvodných 
jednání, tak i u tohoto titulu to není 
bohužel výjimkou. Za poslední dobu 
se s tímto jednáním, které může být 
do budoucna pro žadatele velkým 
problémem, setkáváme pomalu kaž-
dý den (především se to týká systémů 
na ohřev vody). Státní fond životního 
prostředí (SFŽP) již vydal varování 
před společnostmi např. Alpha Solar 
systems s.r.o. a Národní dotační cen-
trum s.r.o.

Dovolujeme si tak na Vás a vaše blíz-
ké apelovat, pokud Vás přímo osloví 
firma a bude nabízet, že Vám vše vy-
řeší od A do Z i s případnou instalací 
fotovoltaiky či fototermiky, klidně 
si od nich nechejte zaslat nabídku, 
popř. návrh smlouvy, ale rozhodně 
jim hned nic nepodepisujte.

1. Napřed si prověřte, zda tato 
firma má potřebná oprávnění 
k  takové instalaci, popř. k  po-
depsání odborných posudků, 
které jsou povinnou přílohou 
žádosti o  dotaci  – lze se obrátit 
ohledně prověření přímo na nás 
a  probrat tuto nabídku s  námi, 
vše je pro Vás zdarma, anebo 
prověřit danou firmu na stránce 
https://refsite.info/.

2. Zaměřte se také na to, zda se ne-
jedná pouze o smlouvu na zpro-
středkování takové služby.

3. Promyslete, zda kromě ohřevu 
vody (systému FVE nebo FTE) ne-
chcete řešit např. výměnu oken, 
vchodových dveří či další opatření 
zateplení (fasádu, stropy, střechu 
či podlahy) – žádost v rámci Nové 
zelené úsporám Light lze totiž na 
danou nemovitost podat pouze 
jednou, tzn. již v ní musí být ob-
saženo všechno, o čem uvažujete. 
Některé firmy na FVE totiž tyto 
informace o  dalších možnostech 
vůbec nesdělují a tím ochuzují kli-
enty o  čerpání dalších dotačních 
prostředků.

Pokud budete chtít ohledem dotace 
Nová zelená úsporám Light poradit, 
pomoct s  podáním, neváhejte se na 
nás obrátit, vše související s  vyříze-
ním dotace je pro Vás zdarma.

Kontakty na pracovníky MAS 
Slavkovské bojiště, z.s., kteří Vám 
rádi pomohou a  poradí ohledně 
Nové zelené úsporám Light:

Petr  M. Vaněček, tel. 777 864 704, 
vanecek@slavkovskebojiste.cz

Dana Adamcová, tel. 732 512 635, 
adamcova@slavkovskebojiste.cz

Kateřina Zacpalová, tel. 605 373 684, 
zacpalova@slavkovskebojiste.cz

Jak pracujeme?
• Na základě telefonické domluvy 

si s  potenciálním žadatelem do-
mluvíme 1. schůzku v  dané ne-
movitosti, kde probereme, jaké 
jsou podmínky a pravidla dotace 
a pořídíme fotodokumentaci stá-
vajícího stavu (např. nafotíme pů-
vodní okna, dveře, které si přeje 
žadatel prostřednictvím dotace 
vyměnit za nová)

• S  žadatelem se poté domluvíme 
na termínu schůzky u nás v kan-
celáři na OÚ v Hruškách u Slav-
kova, kde s žadatelem žádost po-
dáme do systému SFŽP

• Samotné schválení podané žá-
dosti ze strany SFŽP trvá do 2 
měsíců, peníze přijdou na účet 
žadatele do 14 dnů od schválení 
podané žádosti.
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V tomto čísle jsme se rozhodli pro 
rozhovor s  Lucií Královou a  Ve-

ronikou Šimlovou, které nám svým 
předtančením zahájily obecní ples. 
Obě pochází z Kobylnic.

Lucii Králové je 15 let, tančí v taneč-
ním studiu Kometa v Tuřanech. S ta-
nečním partnerem Lukášem Kapoun-
kem tančí od roku 2017 standardní 
a  latinsko-americké tance, tzv. deset 
tanců.

Veronice Šimlové je 14 let, tančí v Ta-
nečním studiu Kometa v  Tuřanech 
s  tanečním partnerem Adamem 
Brožkem od roku 2021 standardní 
a latinsko-americké tance.

Od kolika let tančíš a  proč sis 
tanec vybrala?
Lucie: Tančím od 2,5 let, ale s part-
nerem od 9 let. Jako malou mě do 
tancování přihlásila mamka a potom 
mě to začalo bavit více a  tančím do 
teď.

Veronika: Tancovat jsem začala ve 4 
letech, ale pak jsem se věnovala mo-
derní gymnastice. V 11 letech jsem se 
k tancování vrátila a tančím až do teď.

Máš raději tance klasické nebo 
latinsko-americké a proč?
Lucie: Nejraději mám latinsko-ame-
rické tance, protože tančím více za 
sebe než ve standardních tancích.

Veronika: Raději mám latinsko-
-americké tance, protože jsou živější. 
Nejraději mám jive.

Jaký je Tvůj největší taneční 
úspěch?
Lucie: Jako finalisti na mistrovství 
ČR družstev v roce 2022 v latině.

Veronika: Můj největší úspěch byla 
účast v  semifinále mistrovství ČR 
v latinsko-amerických tancích v roce 
2023 a jsem vicemistryně ČR v druž-
stvech v roce 2023.

Jak často trénuješ a  máš ještě 
nějaký čas na jiné koníčky?
Lucie: Trénuji 4x do týdne a o víken-
dech jezdíme na soutěže. Na ostatní 
koníčky mi moc času nezbývá. A po-
kud si najdu čas, tak chodím ven s ka-
marády.

Veronika: Většinou mám tréninky 
4–5× týdně. Před mistrovstvím ČR 
máme soustředění místo školy a tré-
nujeme i  o  víkendu. Soutěže máme 
2–3 víkendy v měsíci. Na soutěže jez-
díme i  do zahraničí. Ostatním spor-
tům se věnuji pouze s  rodinou nebo 
kamarády. Nejraději mám lyžování, 
bruslení. Doma ráda kreslím.

Sleduješ oblíbený pořad Star-
dance a baví Tě tato soutěž?
Lucie: Sleduji a baví mně hodně. Po 
vyřazení mého trenéra Honzy To-
mánka, fandím Adrianě Maškové.

Veronika: Ano, sleduji. V této řadě 
tancoval i  náš trenér Jan Tománek, 
kterému jsme fandili. Po jeho vypad-
nutí fandím Evě Adamczykové.

Jakou školu bys chtěla studovat 
nebo studuješ?
Lucie: Studuju Střední Hotelovou 
školu obor hotelnictví a  cestovní 
ruch. Obor jsem si vybrala proto, pro-
tože chci v budoucnu cestovat a učit 
se cizí řeči.

Veronika: Momentálně chodím 
na ZŠ Šlapanice, a budu se hlásit na 
Gymnázium Slovanské náměstí. Poté 
bych ráda zkusila studium architek-
tury.

„ Nejraději mám latinsko-
-americké tance, protože 
tančím více za sebe než 
ve standardních tancích. “

Rozhovor s Lucií Královou 
a Veronikou Šimlovou
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co?
nás čeká
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kalendář
prosinec
21. 12. – Mše svatá
24. 12. – Zpívání u betléma

leden 2024
6. 1. – Tříkrálová sbírka
7. 1. – Turnaj ve stolním curlingu
16. 1. – Deskohraní
18. 1. – Mše svatá
27. 1. – Obecní ples

únor 2024
10. 2. – Ostatková zábava
11. 2. – Dětský karneval
15. 2. – Mše svatá
17. 2. – Turnaj ve stolním 
  tenise pro dospělé
18. 2. – Turnaj ve stolním 
  tenise pro děti
20. 2. – Deskohraní
25. 2. – Divadlo Stodola: Past na myši
 – Uzávěrka Kobylnických 
  listů 1/2024

březen 2024
1. 3. – Lyžařský zájezd
16. 3. – Badmintonový turnaj
18. 3. – Vydání Kobylnických 
  listů 1/2024
20. 3. – Den otevřených dveří ZŠ
21. 3. – Vítání jara
 – Mše svatá
23. 3. – Vepřové hody
28. 3. – Velikonoční hrkání
29. 3. – Velikonoční hrkání
30. 3. – Velikonoční hrkání

Dana Šmídová

Tříkrálová sbírka 2024 u nás v Kobyl-
nicích se bude konat v sobotu 6. led-
na  2024 od 9 hodin. Můžete začít 
nový rok dobrým skutkem. Hledáme 
koledníky i  vedoucí skupinek, kte-
ří chtějí koledováním pomoci dobré 
věci. Dobrovolníci se mohou přihlásit 
co nejdříve u  Šmídů, Na Návsi 190, 
nebo na telefonu 724 231 211 nebo na 
mailu: smidova.d@gmail.com.

Tříkrálová 
sbírka

Již tradičně zajistí místní organizace 
KDU-ČSL na Štědrý den Betlémské 
světlo. Od 10 hodin dopoledne bude 
možné zapálit si světlo v  zádveří 
u Klašků (Na Návsi č.p. 3), nebo od 13 
hodin u Kobylnického betléma.

Betlémské 
světlo

Kulturní komise obce Kobylnice všech-
ny srdečně zve na Vepřové hody, které 
se uskuteční v sobotu 23. března 2024 
na Výletišti u  sokolovny. Bližší infor-
mace se dozvíte z  hlášení obecního 
úřadu a z plakátků.

Vepřové 
hody

Kulturní komise zve všechny v neděli 
25. února 2023 od 17:30 hodin do so-
kolovny Kobylnice na divadelní před-
stavení detektivní hry Past na myši 
od Agathy Christie v podání ochotnic-
kého divadla Stodola z Jiříkovic.

Divadlo 
Stodola
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Sportovní komise při Radě obce Kobylnice 
pořádá  

jednodenní lyžařský zájezd 

do rakouského střediska  

   
v pátek 1. 3. 2024                

 

      Přihlášky je možné podávat od 11. prosince 2023 na obecním úřadě 
      (e-mailem administrativa@kobylnice.cz, tel. 544228383, osobně). 
      Peníze na skipas se budou vybírat v autobusu.  
      Autobus bude přistavěn u hasičské zbrojnice ve 4:45 hodin.  
      Cena za dopravu: 550 Kč / dospělá osoba 
                                   450 Kč / děti do 15 let včetně 
                                   Platba za dopravu se bude vybírat až v lednu 2024. 

Více informací o středisku na www.stuhleck.at 
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TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT V NEDĚLI 7. LEDNA
OD 18 HODIN NA ČT1

Koledující Tři králové vám přinášejí radost a Boží požehnání. 
Prosíme, podarujte tyto vyslance Charity Česká republika, 
pomůžete tak lidem v nouzi! 

Finanční dar lze zaslat na účet: 

66008822/0800 

Variabilní symbol:

777966200

DMS KOLEDA 30 (60 nebo 90)
 na číslo 87 777
Trvalá podpora DMS TRV KOLEDA 30 (60 nebo 90)
 na číslo 87 777
Cena jedné SMS je 30, 60, 90 Kč. Více na www.darcovskasms.cz

Charita Česká republika, Vladislavova 12, 110 00 Praha 1
tks@charita.cz • www.trikralovasbirka.cz • Celostátní sbírka je řádně
evidována a kontrolována dle osvědčení Magistrátu hlavního města Prahy 
č. j. S-MHMP/1327710/2012 a 1340351/2012 ze dne 15. 10. 2012.

www.trikralovasbirka.cz

@trikralovasbirka trikralova_sbirka

Trikralova
sbirka

1.–14. ledna 2024

Milí přátelé,

chceme ze srdce poděkovat za vaši štědrost
v minulém ročníku Tříkrálové sbírky. 

V následujícím roce bychom výtěžek rádi využili na:

• zvedák imobilních klientů Domova se zvláštním 
režimem sv. Luisy s váhou ARJO,

• ochrana oken proti vlaštovkám a údržba fasády 
Domova se zvláštním režimem sv. Luisy,

• štítkovač osobního prádla klientů Domova se 
zvláštním režimem sv. Luisy,

• lavičky pro klienty Domova se zvláštním režimem 
sv. Luisy,

• sluneční venkovní clona pro Domov se zvláštním 
režimem sv. Luisy,

• čtečka docházkového systému pro Domov se 
zvláštním režimem sv. Luisy,

• zakoupení kompenzačních pomůcek pro půjčov-
nu pomůcek,

• řešení ohřevu užitkové vody v hospici,
• zajištění mobility terénních služeb,
• tablety pro pracovníky Pečovatelské služby,
• vybavení pečovatelek pro práci v terénu,
• řešení chlazení pokojů pacientů lůžkového hospice,
• skříně pro rehabilitační pomůcky v lůžkovém hos-

pici,
• nástěnky pro pacienty lůžkového hospice,
• mobilní telefony pro sestry Domácí zdravotní péče,
• polohovací pomůcky zdravotním sestrám do teré-

nu určené pro manipulaci s klienty mobilního hos-
pice,

• vybavení do terénu pro lékařky mobilního hospice.

Vaše důvěra je pro nás závazkem 
a současně velikým povzbuzením do další práce. 

Prosíme vás proto o podporu. Děkujeme! 

Mária Durkáčová, koordinátorka dobrovolníků
Oblastní charita Rajhrad, Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
Tel.: 736 529 319, maria.durkacova@rajhrad.charita.cz
www.facebook.com/OblastniCharitaRajhrad/
www.rajhrad.charita.cz, www.trikralovasbirka.cz
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inzerce
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Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
NEBO

přineste osobně na obecní úřad
NEBO

vhoďte do schránky obecního úřadu

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylnice, 
IČ 00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543, toto číslo vyšlo 20. prosince 2023. Sazba a grafické zpracování: 
Obec Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 18. března 2024 a uzávěrka je 25. února 2024.
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webový archiv Kobylnických listů

www.kobylnice.cz@obeckobylnice/obeckobylnice

Sledujte Kobylnice i online!

@videakobylnice
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